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przyszłości mogą powstać nowe miejsca pracy dla 

mieszkańców. Chodzi m.in. o giełdę hurtu rolno-

spożywczego Jurajski Agro Fresh Park w Kościelcu, 

która do 2023 r. ma być wybudowana w sąsiedztwie 

lotniska Rudniki, ale nie tylko. 

 Prace dobiegły już końca. Powstała droga gminna 

klasy L (lokalna) o długości ok. 469 m. Składała się 

z dwóch pasów ruchu o szerokości 3 metrów każdy 

oraz poboczy o szerokości 1,5 m. Wybudowano też 

nowe perspektywiczne skrzyżowanie zgodne 

z  m i e j s c o w y m  p l a n e m  z a g o s p o d a r o w a n i a 

przestrzennego - na przecięciu nowej drogi z ul. 

 

 Latem Urząd Gminy Rędziny rozstrzygnął przetarg 

na budowę wspomnianej drogi. Wykonawcą została 

firma „Ols” z Lublińca, która zadeklarowała, że do 15 

grudnia wykona budowę kosztem 975 tys. zł. Już wtedy 

wiadomo było, że gmina pozyskała na ten cel 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych, które pokryje zdecydowaną większość 

kosztów. 

 – Uzbrajamy teren, który w miejscowym planie jest 

przewidziany dla przemysłu i lotniska, aby nasza gmina 

się rozwijała. Liczymy, że te wszystkie inwestycje 

przyspieszą budowę Jurajskiego Agro Fresh Parku, na 

który mieszkańcy bardzo czekają – mówi.

 

 P a w e ł  M i l i t ow s k i  p r z y p o m i n a ,  ż e  d z i ę k i 

funkcjonowaniu JAFP – czyli unikatowej giełdy rynku 

rolno-spożywczego w skali nie tylko regionu, ale i kraju 

– gmina będzie otrzymywała dodatkowe środki 

z  podatków, a mieszkańcy zyskają możl iwość 

znalezienie tam zatrudnienia (w planie uruchomienie 

kilkuset miejsc pracy). (PW)

Młyńską - które będzie zalążkiem kolejnych inwestycji 

w tym terenie w momencie, gdy pojawią się następni 

inwestorzy. 

 Wójt Paweł Militowski zwraca uwagę, że to kolejna 

inwestycja korzystna dla Lotniska Rudniki oraz 

okolicznych terenów, które dzięki temu staną się 

atrakcyjniejsze pod względem gospodarczym.

 

Spis treści
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 Zakończyła się budowa całkiem nowej drogi, 

stanowiąca m.in. połączenie mającego powstać 

w najbliższych latach Jurajskiego Agro Fresh 

Parku oraz okolicznych terenów przemysłowych 

w Kościelcu, z drogą planowaną do utworzenia 

wzdłuż autostrady A1. 

 Przypomni jmy.  Wykonanie  drog i  wzdłuż 

autostrady samorządom województwa śląskiego 

udało się wynegocjować ze stroną rządową 

i Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad 

dopiero kilka lat temu. Skutecznie przekonały 

drogowców i Ministerstwo Infrastruktury, że bez niej 

część gmin i miejscowości, na terenie których nie 

zaplanowano wiaduktów, zostanie de facto odcięta 

Spis treści

• Połączenie drogowe terenów przemysłowych z autostradą już gotowe

• Wywiad z wójtem

• Cmentarna w remoncie

• Dalej walczymy o obwodnicę. Ponad 100 wniosków do projektu rządowego programu

• Witosa po remoncie, Wiznera do przebudowy

• Węzeł autostradowy w naszej gminie już prawie gotowy

• Kanalizacja Kościuszki i sąsiednich ulic w 2022 roku

• W Rudnikach powstanie nowe oświetlenie uliczne

• Staw w Rudnikach i jego otoczenie odżyją już najbliższego lata

• Co zmieniło się w naszych szkołach?

• Świetlica i atrakcyjne zajęcia w Centrum Usług Społecznościowych

• Termomodernizacja za unijne zakończona. Nowocześniej i oszczędniej w GOK i GZK

• Ten sam odbiorca odpadów i bez podwyżki stawek

• Więcej terenów pod budownictwo jednorodzinne i usługi

• Przy szkole „na górce” powstał park linowy

• Niebawem poznamy wykonawcę budowy boiska piłkarskiego

• Manewry gminne OSP

• Seniorzy Unii powalczą o utrzymanie, dobra jesień w wydaniu młodszych piłkarzy

• Sukcesy młodzieżowych grup Lotnika. Seniorzy bezkonkurencyjni w A-klasie

• „To był najlepszy sezon w naszej dotychczasowej działalności”

• Pracowite miesiące „Daru Serca”, mimo pandemii

• Wystawa haftowanych obrazów

• Rędzińska orkiestra podsumowuje 2021 rok

• Mikołajki w Gminnym Ośrodku Kultury

• Tomek Wędrowniczek w gminie Rędziny

• Siatkarze Corony Rudniki znów najlepsi w powiecie

• Gminne obchody Narodowego Święta Niepodległości

• Nasadzenia drzew w naszej gminie

• Niezwykłe ozdoby w gminnym ośrodku

• Ponownie pomogliśmy naszym rodakom na kresach

• Gmina Rędziny z "Zielonym czekiem" za oczyszczalnie ścieków.

• Złote Gody 2021

•  Nowa organizacja ruchu w Rędzinach

Połączenie drogowe terenów przemysłowych z autostradą już gotowe

 Ponieważ chodzi o tereny w granicach gminy 

Rędziny, władze samorządowe z wójtem Pawłem 

Militowskim wzięły na siebie ciężar przygotowania 

niezbędnej dokumentacji i wybudowania brakującego 

fragmentu drogi, liczącego sobie niespełna 500 m. Ale 

gminie przyświecały także inne cele. Bardzo ważny jest 

fakt, że nowa droga to zarazem dojazd do atrakcyjnych 

terenów przemysłowych, na których w niedalekiej 

od A1, a żeby dostać się do domu wielu mieszkańców 

będzie musiało nadkładać wiele kilometrów. Niestety 

dodatkowa droga kończyłaby się w polach, ponieważ 

grunty należące do państwa nie sięgają na tyle daleko, 

żeby zapewnić połączenie z istniejącą infrastrukturą 

drogową. 
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Grudzień to czas podsumowań. Jak ocenia Pan rok 

2021? 

 Paweł Militowski: To był dobry rok dla naszej gminy 

i naszego samorządu. Jak każdy rok wymagał dużo 

pracy, siły, energii oraz serca ze strony wielu 

pracowników, ponieważ pracownicy utożsamiają się 

z miejscem pracy. Udało się nam zrealizować szereg 

dużych inwestycji dla naszych mieszkańców. W tym roku 

dopiero mieliśmy okazję zrobić uroczyste otwarcie 

Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Karolinie. To bardzo 

duża inwestycja, która została doceniona i zauważona 

przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej. W konkursie „zielone czeki” 

organizowanym corocznie przez WFOŚiGW nasza gmina 

otrzymała główną nagrodę w kategorii „inwestycja 

proekologiczna roku” t.j statuetkę i „ zielony czek” 

w wysokości 10000zł.

 Kolejną inwestycją, którą uroczyście otworzyliśmy 

było Centrum Usług Społecznościowych. CUS  przyciąga 

zarówno młodzież, jak też seniorów. Pokazuje to nam, że 

 Koniec roku zbliża się wielkimi krokami, więc 

wójt gminy Rędziny Paweł Militowski podsumował 

minionych 12 miesięcy oraz zdradził  co nieco na 

temat planów inwestycyjnych gminy na rok 

następny. 

Którą inwestycję wspomina Pan najlepiej, a która 

spędzała w nocy sen z powiek? 

 Skoro mówiliśmy o rzeczach dobrych, wypada 

wspomnieć również o tych złych, bo i takie miały miejsce. 

W tym roku podjęto ustawę, która zwalnia tereny lotnisk 

w całości z podatku. Niestety jest to duży uszczerbek dla 

naszej gminy po stronie dochodowej, który nie będzie 

w żaden sposób zrekompensowany.

 - Najlepiej wspominam budowę nowej drogi do 

terenów inwestycyjnych znajdujących się na lotnisku, 

gdzie Jurajski Agro Fresh Park SA ma zamiar wybudować 

największą w tym rejonie giełdę hurtu rolno-

spożywczego w Kościelcu. Inwestycja była prosta 

i szybka w realizacji, ponieważ miała miejsce w terenie 

n i e z a b u d o w a n y m ,  n i e u ż y t k o w a n y m  p r z e z 

mieszkańców. Warto ją zobaczyć, bo prezentuje się 

bardzo dobrze.

 Sen z powiek natomiast spędzała mi, mimo krótkiego 

czasu realizacji, budowa kanalizacji w Kościelcu 

i Rudnikach. Największym kłopotem dla wykonawcy 

stworzenie takiego miejsca w centrum Rędzin było 

potrzebne.  Dodatkowo,  bogata  ofer ta  za jęć 

finansowana ze środków unijnych uatrakcyjnia pobyt w 

tym budynku. 

Wywiad z wójtem
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 Rozpocznie się kolejna bardzo ważna inwestycja 

przybliżająca nas do skanalizowania gminy, tj. odcinek 

ponad 4 km do wybudowania w trudnych warunkach, 

bo w drodze powiatowej ul. Kościuszki oraz w wąskich, 

s ą s i e d n i c h  d ro g a c h  g m i n n y c h ,  p r z y  g ę s t e j 

infrastrukturze. To będzie nie lada wyzwanie, których 

nam zresztą nie brakuje, bo podczas niemal każdej 

realizowanej inwestycji zdarzają się nieprzewidziane 

rzeczy. Obecnie już mamy 32 km wybudowanej sieci 

kanalizacyjnej.

 - W grudniu dopinamy i zwykle uchwalamy budżet 

g m i n y  n a  n a s t ę p n y  r o k .  P l a n y ,  k t ó r e 

z automatu się nasuwają, a przynajmniej ich zarys, są 

więc zawarte w budżecie na przyszły rok. Nasze plany na 

2022 są bardzo ambitne. Jednym z postanowień 

noworocznych jest pozyskiwanie kolejnych środków 

zewnętrznych na inwestycje. Kolejne to obwodnica dla 

gminy Rędziny. Chcę, żeby problem naszej gminy został 

z a u w a ż o n y  o r a z  o t r z y m a ł  w s p a r c i e  o s ó b 

reprezentujących nasz region w parlamencie. Mam 

nadzieję, że jeszcze przed wyborami mieszkańcy usłyszą 

dobrą nowinę o tym, że w naszej gminie będzie 

bezpieczniej,  ponieważ wybudowana zostanie 

obwodnica, która rozładuje ruch.  

 Jeśli chodzi o plany osobiste to chciałbym więcej 

czasu spędzać z bliskimi i wdrożyć więcej aktywności 

fizycznej w swój plan dnia.

Jakie inwestycje przyniesie rok 2022? 

 Z pewnością 2022 roku przyniesie szereg różnych 

inwestycji. Najważniejszą i długo oczekiwaną jest 

budowa boiska sportowego. W tym momencie jesteśmy 

jeszcze przed podpisaniem umowy. Prace powinny 

jednak ruszyć dość szybko, ze względu na krótki termin 

zakończenia prac narzucony przez gminę w przetargu. 

Chcielibyśmy, żeby w przyszłym roku odbywały się już 

pierwsze mecze na nowym boisku. 

i gminy było wykonanie przewiertu pod torami 

kolejowymi, który okazał się nie lada wyzwaniem. 

Z drugiej strony baliśmy się o środki unijne, które trudno 

było otrzymać, ze względu na konieczność uzyskania 

odpowiednich wskaźników i utrzymania określonych 

terminów.

Koniec roku to także czas postanowień i planów na 

r o k  n a s t ę p y.  J a k i e  P a n  m a  n o w o r o c z n e 

postanowienia, osobiste i samorządowe? 

 Po godzinach z przyjemnością swój czas wolny 

spędzam na swoim podwórku i w domu, gdzie nie 

u c i e k a m  o d  p ra c  re m o n t ow o - b u d ow l a n y c h : 

murowania, gipsowania, wymiany elektryki, hydrauliki, 

a kończąc na malowaniu. Poza tym, czas wolny, którego 

nie jest za wiele, poświęcam na tworzenie różnych 

rzeczy dosłownie z niczego – przedmiotom już 

niepotrzebnym ofiarowuję drugie życie, taki mini 

recykling. 

Jest coś, czego nie udało się w tym roku zrobić, choć 

miał Pan w planie? I czy jest szansa na wykonanie 

tego zadania w następnym roku?

 Tworząc budżet w roku poprzednim zakładaliśmy 

mniej zadań niż wykonaliśmy. Jestem skłonny 

powiedzieć, że udało nam się zrobić wszystko, a nawet 

jeszcze więcej niż ustalaliśmy. Mimo wszystko i tak 

marzenia, nie tylko moje, ale też i mieszkańców gminy, 

są dużo większe, ponieważ każdy chciałby aby tych 

inwestycji na wielu płaszczyznach było jeszcze więcej. 

Co robi wójt Gminy Rędziny po godzinach? Jakaś 

pasja rękodzielnicza? A może pojawiły się inne 

zainteresowania?

 

Czego życzyłby Pan mieszkańcom na 2022 rok?

 Chciałbym życzyć mieszkańcom i sobie, abyśmy 

mogli się częściej widzieć, spotykać i rozmawiać 

bezpośrednio, zamiast czytać niektóre rzeczy 

w Internecie. Chciałbym, żeby pandemia się skończyła 

i żebyśmy mogli wrócić do normalnych relacji, większej 

swobody, także w przemieszczaniu się. Przede 

wszystkim życzę mieszkańcom zdrowia, ale też 

wzajemnego szacunku, jak największej siły i energii do 

działania.
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2021? 

 Paweł Militowski: To był dobry rok dla naszej gminy 

i naszego samorządu. Jak każdy rok wymagał dużo 

pracy, siły, energii oraz serca ze strony wielu 

pracowników, ponieważ pracownicy utożsamiają się 

z miejscem pracy. Udało się nam zrealizować szereg 

dużych inwestycji dla naszych mieszkańców. W tym roku 

dopiero mieliśmy okazję zrobić uroczyste otwarcie 

Gminnej Oczyszczalni Ścieków w Karolinie. To bardzo 

duża inwestycja, która została doceniona i zauważona 

przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej. W konkursie „zielone czeki” 

organizowanym corocznie przez WFOŚiGW nasza gmina 

otrzymała główną nagrodę w kategorii „inwestycja 

proekologiczna roku” t.j statuetkę i „ zielony czek” 

w wysokości 10000zł.

 Kolejną inwestycją, którą uroczyście otworzyliśmy 

było Centrum Usług Społecznościowych. CUS  przyciąga 

zarówno młodzież, jak też seniorów. Pokazuje to nam, że 

 Koniec roku zbliża się wielkimi krokami, więc 

wójt gminy Rędziny Paweł Militowski podsumował 

minionych 12 miesięcy oraz zdradził  co nieco na 

temat planów inwestycyjnych gminy na rok 

następny. 

Którą inwestycję wspomina Pan najlepiej, a która 

spędzała w nocy sen z powiek? 

 Skoro mówiliśmy o rzeczach dobrych, wypada 

wspomnieć również o tych złych, bo i takie miały miejsce. 

W tym roku podjęto ustawę, która zwalnia tereny lotnisk 

w całości z podatku. Niestety jest to duży uszczerbek dla 

naszej gminy po stronie dochodowej, który nie będzie 

w żaden sposób zrekompensowany.

 - Najlepiej wspominam budowę nowej drogi do 

terenów inwestycyjnych znajdujących się na lotnisku, 

gdzie Jurajski Agro Fresh Park SA ma zamiar wybudować 

największą w tym rejonie giełdę hurtu rolno-

spożywczego w Kościelcu. Inwestycja była prosta 

i szybka w realizacji, ponieważ miała miejsce w terenie 

n i e z a b u d o w a n y m ,  n i e u ż y t k o w a n y m  p r z e z 

mieszkańców. Warto ją zobaczyć, bo prezentuje się 

bardzo dobrze.

 Sen z powiek natomiast spędzała mi, mimo krótkiego 

czasu realizacji, budowa kanalizacji w Kościelcu 

i Rudnikach. Największym kłopotem dla wykonawcy 

stworzenie takiego miejsca w centrum Rędzin było 

potrzebne.  Dodatkowo,  bogata  ofer ta  za jęć 

finansowana ze środków unijnych uatrakcyjnia pobyt w 

tym budynku. 

Wywiad z wójtem
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 Rozpocznie się kolejna bardzo ważna inwestycja 

przybliżająca nas do skanalizowania gminy, tj. odcinek 

ponad 4 km do wybudowania w trudnych warunkach, 

bo w drodze powiatowej ul. Kościuszki oraz w wąskich, 

s ą s i e d n i c h  d ro g a c h  g m i n n y c h ,  p r z y  g ę s t e j 

infrastrukturze. To będzie nie lada wyzwanie, których 

nam zresztą nie brakuje, bo podczas niemal każdej 

realizowanej inwestycji zdarzają się nieprzewidziane 

rzeczy. Obecnie już mamy 32 km wybudowanej sieci 

kanalizacyjnej.

 - W grudniu dopinamy i zwykle uchwalamy budżet 

g m i n y  n a  n a s t ę p n y  r o k .  P l a n y ,  k t ó r e 

z automatu się nasuwają, a przynajmniej ich zarys, są 

więc zawarte w budżecie na przyszły rok. Nasze plany na 

2022 są bardzo ambitne. Jednym z postanowień 

noworocznych jest pozyskiwanie kolejnych środków 

zewnętrznych na inwestycje. Kolejne to obwodnica dla 

gminy Rędziny. Chcę, żeby problem naszej gminy został 

z a u w a ż o n y  o r a z  o t r z y m a ł  w s p a r c i e  o s ó b 

reprezentujących nasz region w parlamencie. Mam 

nadzieję, że jeszcze przed wyborami mieszkańcy usłyszą 

dobrą nowinę o tym, że w naszej gminie będzie 

bezpieczniej,  ponieważ wybudowana zostanie 

obwodnica, która rozładuje ruch.  

 Jeśli chodzi o plany osobiste to chciałbym więcej 

czasu spędzać z bliskimi i wdrożyć więcej aktywności 

fizycznej w swój plan dnia.

Jakie inwestycje przyniesie rok 2022? 

 Z pewnością 2022 roku przyniesie szereg różnych 

inwestycji. Najważniejszą i długo oczekiwaną jest 

budowa boiska sportowego. W tym momencie jesteśmy 

jeszcze przed podpisaniem umowy. Prace powinny 

jednak ruszyć dość szybko, ze względu na krótki termin 

zakończenia prac narzucony przez gminę w przetargu. 

Chcielibyśmy, żeby w przyszłym roku odbywały się już 

pierwsze mecze na nowym boisku. 

i gminy było wykonanie przewiertu pod torami 

kolejowymi, który okazał się nie lada wyzwaniem. 

Z drugiej strony baliśmy się o środki unijne, które trudno 

było otrzymać, ze względu na konieczność uzyskania 

odpowiednich wskaźników i utrzymania określonych 

terminów.

Koniec roku to także czas postanowień i planów na 

r o k  n a s t ę p y.  J a k i e  P a n  m a  n o w o r o c z n e 

postanowienia, osobiste i samorządowe? 

 Po godzinach z przyjemnością swój czas wolny 

spędzam na swoim podwórku i w domu, gdzie nie 

u c i e k a m  o d  p ra c  re m o n t ow o - b u d ow l a n y c h : 

murowania, gipsowania, wymiany elektryki, hydrauliki, 

a kończąc na malowaniu. Poza tym, czas wolny, którego 

nie jest za wiele, poświęcam na tworzenie różnych 

rzeczy dosłownie z niczego – przedmiotom już 

niepotrzebnym ofiarowuję drugie życie, taki mini 

recykling. 

Jest coś, czego nie udało się w tym roku zrobić, choć 

miał Pan w planie? I czy jest szansa na wykonanie 

tego zadania w następnym roku?

 Tworząc budżet w roku poprzednim zakładaliśmy 

mniej zadań niż wykonaliśmy. Jestem skłonny 

powiedzieć, że udało nam się zrobić wszystko, a nawet 

jeszcze więcej niż ustalaliśmy. Mimo wszystko i tak 

marzenia, nie tylko moje, ale też i mieszkańców gminy, 

są dużo większe, ponieważ każdy chciałby aby tych 

inwestycji na wielu płaszczyznach było jeszcze więcej. 

Co robi wójt Gminy Rędziny po godzinach? Jakaś 

pasja rękodzielnicza? A może pojawiły się inne 

zainteresowania?

 

Czego życzyłby Pan mieszkańcom na 2022 rok?

 Chciałbym życzyć mieszkańcom i sobie, abyśmy 

mogli się częściej widzieć, spotykać i rozmawiać 

bezpośrednio, zamiast czytać niektóre rzeczy 

w Internecie. Chciałbym, żeby pandemia się skończyła 

i żebyśmy mogli wrócić do normalnych relacji, większej 

swobody, także w przemieszczaniu się. Przede 

wszystkim życzę mieszkańcom zdrowia, ale też 

wzajemnego szacunku, jak największej siły i energii do 

działania.
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 Prace związane z wymianą wodociągu jednak 

znacząco się opóźniły. Początkowo były planowane na 

2018, a potem 2019 r., ostatecznie natomiast rozpoczęły 

się dopiero jesienią 2020 r. – po kolejnych pismach 

ponaglających ze strony władz naszej gminy. Finisz 

 D o p i e r o  p o  t y m  j a k  P r z e d s i ę b i o r s t w o 

Wodociągów i  Kanalizacj i  w Częstochowie 

zakończyło prace przy wymianie wodociągu na ul. 

Cmentarnej w Rędzinach, gmina mogła przystąpić 

do remontu zniszczonego odcinka drogi. Prace 

niebawem dobiegną końca.

 Przypomnijmy, że w 2017 r. gmina położyła nową 

nakładkę asfaltową na odcinku blisko kilometra ul. 

Cmentarnej dzięki dofinansowaniu pozyskanemu 

w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

Planowała wówczas także wykonać remont najbardziej 

zniszczonego odcinka biegnącego wzdłuż cmentarza, 

ale z powodu zbyt wysokich kwot w ofertach 

zgłoszonych do przetargu, zdecydowała się przesunąć 

zadanie na rok następny. W międzyczasie jednak wójt 

P a w e ł  M i l i t ow s k i  d o s z e d ł  d o  p o roz u m i e n i a 

z Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji SĄ 

w Częstochowie, które zadeklarowało wymianę 

wodociągu na ul. Cmentarnej. Nowy wodociąg zyskał 

więc pierwszeństwo ze względów ekonomicznych, poza 

tym wymiana była konieczna z uwagi na częste awarie 

starego rurociągu. 

 - Taka kolejność jest rozsądna i ekonomicznie 

uzasadniona. W przeciwnym wypadku musielibyśmy 

niebawem zrywać nowy asfalt, żeby wymienić stare rury 

– wyjaśniał wójt gminy Rędziny Paweł Militowski. 

 We wrześniu urząd gminy rozstrzygnął przetarg na 

realizację remontu i podpisał umowę z wybranym w 

postępowaniu wykonawcą. Została nim firma P.R.D.M. 

„Myszków” sp. z o.o., która złożyła najkorzystniejszą 

ofertę opiewającą na kwotę 686,3 tys. zł.

 Zadanie pod nazwą „Remont odcinka drogi ulicy 

Cmentarnej w Rędzinach wraz ze zjazdami do 

zabudowanych nieruchomości (według projektu z roku 

2017) oraz parkingiem przy cmentarzu” jest w trakcie 

realizacji. Obejmuje renowację drogi na odcinku ok. 718 

m, na którym położony zostanie nowy asfalt, a także 

utwardzone pobocza i wykonane zjazdy do posesji 

z kostki brukowej. (PW)

inwestycji wodociągowej latem 2021 r. umożliwił gminie 

wykonan ie  od  dawna  wyczek iwanego  przez 

mieszkańców remontu zniszczonego fragmentu ul. 

Cmentarnej, tym bardziej, że środki na ten cel zostały już 

kilka miesięcy temu zabezpieczone w tegorocznym 

budżecie. 

Cmentarna w remoncie

 W odpowiedzi na apel władz naszej gminy, 
mieszkańcy zgłosili ponad 100 wniosków do projektu 
Rządowego Programu Budowy Dróg Krajowych do 
2030 r. (z perspektywą do 2033 r.), dotyczących 
inwestycji mających poprawić bezpieczeństwa na 
drodze krajowej nr 91, w tym budowy obwodnicy. Było 
to możliwie w ramach konsultacji ogłoszonych przez 
Ministerstwo Infrastruktury.

 - Nasza społeczność wykazała się dużą aktywnością 
i zgłosiła ich ponad 100, za co bardzo dziękuję. Gdyby 
czasu na wypełnienie i wysłanie ankiet było więcej, pewnie 
liczba tych wniosków także byłaby jeszcze większa. Mam 

 Czasu na zgłaszanie uwag było bardzo niewiele, bo 
zaledwie kilka dni. Ale ponieważ kwestie poprawy 
bezpieczeństwa na ruchliwej drodze krajowej nr 91 są dla 
władz gminy Rędziny szczególnie istotne, zaapelowały do 
mieszkańców, aby się zmobilizowali i skierowali do 
Ministerstwa Infrastruktury jak najwięcej wniosków. 

nadzieję, że przyniosą one pozytywny skutek w postaci 
budowy obwodnicy, czy też po prostu nowego przebiegu 
DK 91 – mówi wójt gminy Rędziny Paweł Militowski, który 
sam zrobił to tak szybko, jak tylko był w stanie. 

 

 Wszystko wskazuje na to, że sytuację może poprawić 

jedynie wybudowanie obwodnicy. Wójt Paweł Militowski 

 Jak już wielokrotnie podkreślaliśmy, z powodu 
nadmiernego obciążenia ruchem samochodowym drogi 
krajowej nr 91, który dla mieszkańców stanowi realne 
zagrożenie zdrowia a nawet życia, konieczne wydaje się 
wybudowanie obwodnicy na terenie gminy Rędziny. 

 Ze wspomnianej drogi, stanowiącej alternatywną trasę 
dla przebudowywanej obecnie na autostradę A1 byłej już 
DK 1, korzysta wielu kierowców. Po zakończeniu inwestycji 
autostradowej spodziewamy się jednak, że ruch 
samochodowy nie tylko się nie zmniejszy, ale może nawet 
jeszcze wzrosnąć. 

o d  d ł u ż s z e g o  c z a s u  w n i o s k u j e  i  ro z m a w i a 

z przedstawicielami różnych instytucji rządowych 

oraz parlamentarzystami w sprawie realizacji tej 

inwestycji ,  która odciążyłaby bardzo ruchliwą 

(szczególnie od rozpoczęcia budowy autostrady A1) 

drogę krajową nr 91. I z rozmów tych wynika, że ze 

względów technicznych trudno mówić o budowie 

obwodnicy sensu stricte, a prędzej o nowym 

przebiegu „91”. W tym kierunku więc powinny 

z m i e r z a ć  d a l s z e  m o n i t y  z e  s t r o n y  g m i n y 

i mieszkańców.

 Tak czy inaczej jest to inwestycja pożądana, także 

biorąc pod uwagę tegoroczne zdarzenia, które miały 

miejsce chociażby na „91” pod urzędem gminy, gdzie 

w czerwcu jeden z kierowców o mało nie przejechał 

na przejściu do pieszych całej rodziny, wyprzedzając 

na podwójnej ciągłej linii i gnając z nadmierną 

prędkością. Były też inne nieprzyjemne incydenty jak 

np. najechanie na tył samochodu, który zatrzymał się 

przed „pasami”. (PW)

Dalej walczymy o obwodnicę. Ponad 100 wniosków do projektu rządowego programu  Całość prac na ul. Witosa, wykonano w listopadzie. 

Ich ostateczna wartość wyniosła 93,2 tys. zł. Remont 

został zrealizowany na odcinku o długości 605 

metrów bieżących. Polegał na wykonaniu nowej 

nakładki z mieszkanki mineralno-bitumicznej. Ale 

 Zakończony został remont kilkusetmetrowego 

odcinka ul. Witosa w Rędzinach. W najbliższej 

przyszłości na terenie tego samego sołectwa, czyli 

Rędziny-Okupniki,  przebudowana zostanie 

ul. Wiznera. W ostatnich miesiącach gmina 

wykonała także remonty innych ulic.

Inwestycja na Wiznera z rządowym wsparciem

W  n a j b l i ż s z y c h  m i e s i ą c a c h  k o m p l e k s o w a 

modernizacja czeka natomiast inną drogą na terenie 

sołectwa Rędziny-Okupniki – ul. Wiznera. Urząd 

Gminy Rędziny z powodzeniem aplikował w tym roku 

o środki na ten cel z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych. 

remontów dróg było w ostatnich miesiącach więcej, 

także w innych miejscowościach – Kościelcu 

i Rudnikach. 

 - W tym roku odtworzyliśmy prawie 2300 m 

nawierzchni po budowie kanalizacji – 1335 m. 

w  Kościelcu na ulicach: Krótkiej, Wiatrakowej i Żabiej 

oraz 960 m w Rudnikach na ulicach: Ogrodowej, 

Pocztowej  i  Szkolnej  –  wymienia wójt  Paweł 

Militowski. 

 Na początku 2022 r. gmina planuje podpisać 

umowę na opracowanie dokumentacji projektowej. 

Po jej przygotowaniu i uzyskaniu pozwolenia na 

budowę ogłoszony zostanie przetarg nieograniczony, 

w którym wybrany zostanie wykonawca robót 

budowlanych. Wtedy też poznamy ostateczny koszt 

tej inwestycji, dzięki której ul. Wiznera w końcu zyska 

nawierzchnię na miarę XXI wieku. (PW)

Witosa po remoncie, Wiznera do przebudowy

Czarną linią zaznaczony jest proponowany przez gminę nowe przebieg DK 91.
Fot. UG Rędziny

Cmentarna w trakcie prac remontowych

Ulica Witosa przed i po remoncie
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znacząco się opóźniły. Początkowo były planowane na 
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Cmentarnej w Rędzinach, gmina mogła przystąpić 

do remontu zniszczonego odcinka drogi. Prace 
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nakładkę asfaltową na odcinku blisko kilometra ul. 

Cmentarnej dzięki dofinansowaniu pozyskanemu 

w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

Planowała wówczas także wykonać remont najbardziej 

zniszczonego odcinka biegnącego wzdłuż cmentarza, 

ale z powodu zbyt wysokich kwot w ofertach 
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w Częstochowie, które zadeklarowało wymianę 

wodociągu na ul. Cmentarnej. Nowy wodociąg zyskał 

więc pierwszeństwo ze względów ekonomicznych, poza 

tym wymiana była konieczna z uwagi na częste awarie 

starego rurociągu. 

 - Taka kolejność jest rozsądna i ekonomicznie 

uzasadniona. W przeciwnym wypadku musielibyśmy 

niebawem zrywać nowy asfalt, żeby wymienić stare rury 

– wyjaśniał wójt gminy Rędziny Paweł Militowski. 

 We wrześniu urząd gminy rozstrzygnął przetarg na 

realizację remontu i podpisał umowę z wybranym w 

postępowaniu wykonawcą. Została nim firma P.R.D.M. 

„Myszków” sp. z o.o., która złożyła najkorzystniejszą 

ofertę opiewającą na kwotę 686,3 tys. zł.
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Cmentarnej w Rędzinach wraz ze zjazdami do 

zabudowanych nieruchomości (według projektu z roku 

2017) oraz parkingiem przy cmentarzu” jest w trakcie 

realizacji. Obejmuje renowację drogi na odcinku ok. 718 

m, na którym położony zostanie nowy asfalt, a także 

utwardzone pobocza i wykonane zjazdy do posesji 
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inwestycji wodociągowej latem 2021 r. umożliwił gminie 

wykonan ie  od  dawna  wyczek iwanego  przez 

mieszkańców remontu zniszczonego fragmentu ul. 

Cmentarnej, tym bardziej, że środki na ten cel zostały już 

kilka miesięcy temu zabezpieczone w tegorocznym 

budżecie. 

Cmentarna w remoncie

 W odpowiedzi na apel władz naszej gminy, 
mieszkańcy zgłosili ponad 100 wniosków do projektu 
Rządowego Programu Budowy Dróg Krajowych do 
2030 r. (z perspektywą do 2033 r.), dotyczących 
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drodze krajowej nr 91, w tym budowy obwodnicy. Było 
to możliwie w ramach konsultacji ogłoszonych przez 
Ministerstwo Infrastruktury.

 - Nasza społeczność wykazała się dużą aktywnością 
i zgłosiła ich ponad 100, za co bardzo dziękuję. Gdyby 
czasu na wypełnienie i wysłanie ankiet było więcej, pewnie 
liczba tych wniosków także byłaby jeszcze większa. Mam 
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nadzieję, że przyniosą one pozytywny skutek w postaci 
budowy obwodnicy, czy też po prostu nowego przebiegu 
DK 91 – mówi wójt gminy Rędziny Paweł Militowski, który 
sam zrobił to tak szybko, jak tylko był w stanie. 

 

 Wszystko wskazuje na to, że sytuację może poprawić 

jedynie wybudowanie obwodnicy. Wójt Paweł Militowski 
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zagrożenie zdrowia a nawet życia, konieczne wydaje się 
wybudowanie obwodnicy na terenie gminy Rędziny. 

 Ze wspomnianej drogi, stanowiącej alternatywną trasę 
dla przebudowywanej obecnie na autostradę A1 byłej już 
DK 1, korzysta wielu kierowców. Po zakończeniu inwestycji 
autostradowej spodziewamy się jednak, że ruch 
samochodowy nie tylko się nie zmniejszy, ale może nawet 
jeszcze wzrosnąć. 

o d  d ł u ż s z e g o  c z a s u  w n i o s k u j e  i  ro z m a w i a 

z przedstawicielami różnych instytucji rządowych 

oraz parlamentarzystami w sprawie realizacji tej 

inwestycji ,  która odciążyłaby bardzo ruchliwą 

(szczególnie od rozpoczęcia budowy autostrady A1) 

drogę krajową nr 91. I z rozmów tych wynika, że ze 

względów technicznych trudno mówić o budowie 

obwodnicy sensu stricte, a prędzej o nowym 

przebiegu „91”. W tym kierunku więc powinny 

z m i e r z a ć  d a l s z e  m o n i t y  z e  s t r o n y  g m i n y 

i mieszkańców.
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przed „pasami”. (PW)

Dalej walczymy o obwodnicę. Ponad 100 wniosków do projektu rządowego programu  Całość prac na ul. Witosa, wykonano w listopadzie. 

Ich ostateczna wartość wyniosła 93,2 tys. zł. Remont 

został zrealizowany na odcinku o długości 605 

metrów bieżących. Polegał na wykonaniu nowej 

nakładki z mieszkanki mineralno-bitumicznej. Ale 

 Zakończony został remont kilkusetmetrowego 

odcinka ul. Witosa w Rędzinach. W najbliższej 

przyszłości na terenie tego samego sołectwa, czyli 

Rędziny-Okupniki,  przebudowana zostanie 

ul. Wiznera. W ostatnich miesiącach gmina 

wykonała także remonty innych ulic.

Inwestycja na Wiznera z rządowym wsparciem

W  n a j b l i ż s z y c h  m i e s i ą c a c h  k o m p l e k s o w a 

modernizacja czeka natomiast inną drogą na terenie 

sołectwa Rędziny-Okupniki – ul. Wiznera. Urząd 

Gminy Rędziny z powodzeniem aplikował w tym roku 

o środki na ten cel z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych. 

remontów dróg było w ostatnich miesiącach więcej, 

także w innych miejscowościach – Kościelcu 

i Rudnikach. 

 - W tym roku odtworzyliśmy prawie 2300 m 

nawierzchni po budowie kanalizacji – 1335 m. 

w  Kościelcu na ulicach: Krótkiej, Wiatrakowej i Żabiej 

oraz 960 m w Rudnikach na ulicach: Ogrodowej, 

Pocztowej  i  Szkolnej  –  wymienia wójt  Paweł 

Militowski. 

 Na początku 2022 r. gmina planuje podpisać 

umowę na opracowanie dokumentacji projektowej. 

Po jej przygotowaniu i uzyskaniu pozwolenia na 

budowę ogłoszony zostanie przetarg nieograniczony, 

w którym wybrany zostanie wykonawca robót 

budowlanych. Wtedy też poznamy ostateczny koszt 

tej inwestycji, dzięki której ul. Wiznera w końcu zyska 

nawierzchnię na miarę XXI wieku. (PW)

Witosa po remoncie, Wiznera do przebudowy

Czarną linią zaznaczony jest proponowany przez gminę nowe przebieg DK 91.
Fot. UG Rędziny

Cmentarna w trakcie prac remontowych

Ulica Witosa przed i po remoncie
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 Końca dobiegły już realizowane na zlecenie 
gminy Rędziny prace przy budowie liczącej sobie 469 m 
nowej drogi w Kościelcu, stanowiącej połączenie drogi 
mającej powstać wzdłuż autostrady (w celu zwiększenia 
możliwości wjazdu i zjazdu z autostrady) z istniejącą 
infrastrukturą drogową. 

 W  d e c y d u j ą c ą  f a z ę  w c h o d z ą  p r a c e 
budowlane przy przebudowie byłej już trasy DK 1 na 
autostradę A1, które toczą się również na terenie 
gminy Rędziny. Z informacji wykonawcy i Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad wynika, że 
powstający w Kościelcu węzeł autostradowy będzie 
gotowy jeszcze przed końcem tego roku. 

 W najbliższych miesiącach zakończyć powinny 
się też roboty przy budowie samej autostrady na odc. E, 
czyli od granicy woj. śląskiego i łódzkiego do 
funkcjonującego już w ramach wykonanej wcześniej 
autostradowej obwodnicy Częstochowy węzła Rząsawa. 
Termin finalizacji to czerwiec 2022 r.

 W ramach budowy odc. E A1, powstaje węzeł 
autostradowy w Kościelcu. Z relacji wykonawcy oraz 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad wynika, 
że roboty przy wspomnianym węźle powinny się 
zakończyć jeszcze w tym roku. 

 Cały odcinek, którego częścią jest węzeł 
w Kościelcu, obecnie noszący nazwę „Mykanów”, liczy 
sobie 16,9 km. Jednocześnie powstaje ponad 60-
kilometrowy odcinek od granicy woj. śląskiego 
i łódzkiego do Tuszyna, czyli w granicach województwa 
łódzkiego. Tu też prace są już na zaawansowanym 
etapie. Koszt całości to ponad 2,8 mld zł. (PW)

 W ramach inwestycji wykonany zostanie węzeł 
drogowy Mykanów (dawniej Kościelec). Węzeł służy 
bezkolizyjnemu połączeniu drogi powiatowej nr 1059S 
(gmina Mykanów) z autostradą A1. Zaprojektowany 
węzeł WB typu "trąbka" zapewni relacje w połączeniu 
z drogą powiatową nr 1059S dla kierunku Mykanów-
Kościelec” – informuje GDDKiA.
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Węzeł autostradowy w naszej gminie już prawie gotowy

W Rudnikach powstanie nowe oświetlenie uliczne

 Będzie to kolejna inwestycja w zakresie budowy 

i modernizacji oświetlenia ulicznego, wykonana przez 

 W zakresie zlecenia, oprócz wykonania 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej, jest również: 

uzyskanie niezbędnych uzgodnień (m.in. z Tauronem 

i Powiatowym Zarządem Dróg), warunków technicznych 

przyłączenia do sieci, mapy do celów projektowych 

w zakresie niezbędnym, decyzji o pozwoleniu na 

budowę, a także wykonanie kosztorysu inwestorskiego 

i przedmiarów robót, opracowanie specyfikacji 

technicznej oraz pełnienie nadzoru autorskiego nad 

realizacją zadania inwestycyjnego. Być może nowa 

oświetlenie powstanie już w przyszłym roku.

 Gmina nie zatrzymuje się jeśli chodzi 

o inwestowanie w nowoczesne oświetlenie uliczne. 

Niedawno zakończyła realizację trzeciego w krótkim 

czasie projektu unijnego w tym zakresie, a lada 

c h w i l a  p o w i n n a  m i e ć  j u ż  d o  d y s p o z y c j i 

dokumentację projektową budowy linii oświetlenia 

na trzech rudnickich ulicach. 

 Środki finansowe na opracowanie dokumentacji 

nowej linii oświetlenia ulicznego w Rudnikach 

zabezpieczyło w ramach funduszu sołeckiego na 2021 r. 

sołectwo Rudniki. W momencie publikacji aktualnego 

wydania „Kuriera Rędzińskiego” projekt powinien być już 

gotowy. Dotyczy budowy nowej linii oświetlenia na 

ulicach: Wojska Polskiego, Glinianki i Wodnica. 

W przypadku tej ostatniej chodzi o długość 500 m, na ul. 

Wojska Polskiego niewiele mniej, bo 470 m, natomiast 

na ul. Gliniaki powstać ma linia o długości 110 m. 

gminę w ostatnich latach. Przypomnijmy, że kilka 

miesięcy temu zakończyła realizację trzeciego już 

w latach 2017-2021 projektu unijnego, polegającego 

m.in. na wymianie starych opraw na nowoczesne 

i energooszczędne oprawy typu LED. W sumie, w ramach 

trzech wspomnianych projektów, zamontowano ponad 

700 opraw ledowych, kosztem ok. 1 mln zł. 

 Część projektów oświetleniowych gmina 

finansuje tylko i wyłącznie z własnego budżetu. Tak 

najprawdopodobniej będzie też w przypadku nowego 

oświetlenia na ul. Wojska Polskiego, Wodnica i Glinianki 

w Rudnikach. (PW) 

Kanalizacja Kościuszki i sąsiednich ulic w 2022 roku

Fot. a1-gr-wojewodztw-rzasawa.pl

 Gmina Rędziny dalej rozbudowuje sieć 

kanalizacji sanitarnej. W przyszłym roku, dzięki 

d o f i n a n s ow a n i u  p oz y s k a n e m u  w  ra m a c h 

Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych 

Polski Ład, powiększy się ona o blisko 5 km, dzięki 

inwestycji na ul. Kościuszki oraz okolicznych ulicach.

 W październiku ogłoszono wyniki pierwszego 

naboru wniosków o wsparcia finansowe z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski Ład. Nasza 

gmina skutecznie aplikowała o środki na długo 

wyczekiwaną przez mieszkańców budowę kanalizacji 

sanitarnej na ul. Kościuszki. 

 Projekt obejmuje jednak również wykonaniu 

kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej oraz przyłączy 

kanalizacyjnych do nieruchomości przy ulicach: 

Cmentarnej, Wesołej, Okupnickiej, Żabiej, Stawowej, 

Łąkowej i Piaskowej. Długość nowej sieci kanalizacyjnej 

wyniesie 4802 metrów bieżących. Dodatkowo wykonana 

zostanie przekładka wodociągu przy ulicy Piaskowej. 

Ścieki z tego obszaru zostaną sprowadzone do już 

Na żółto zaznaczone są ulice naszej gminy wyposażone już w nowoczesne 

oświetlenie. Fot. KŻ

istniejącej kanalizacji sanitarnej na terenie naszej gminy. 

Następn ie  za  pomocą  i s tn ie jącego  sys temu 

grawitacyjnego trafią do wybudowanej niedawno 

docelowej oczyszczalni ścieków w Karolinie.

 Rozpoczęcia prac w terenie można spodziewać 

się w 2022 r.  – po rozstrzygnięciu przetargu 

nieograniczonego i wyborze wykonawcy. Z kolei po 

ukończeniu budowy kanalizacji – dzięki porozumieniu 

 -Warto zaznaczyć, że skanalizowanie ul. 

Kościuszki i ulic sąsiednich w Rędzinach, stało się 

możliwe po wybudowaniu kanalizacji w miejscowości 

Marianka Rędzińska (ulica Willowa, Kwiatowa) oraz 

wykonaniu przewiertu pod torami kolejowymi. Obecnie 

sieć w tym rejonie zakończona jest na ul. Kościuszki na 

wysokości budynku 135B – mówi wójt Paweł Militowski.

 Łącznie od 2015 r. gmina Rędziny wybudowała 

już ponad 13,3 km sieci kanalizacyjnej oraz wykonanych 

zostało 600 przyłączy. Licząc razem z kosztami budowy 

docelowej oczyszczalni ścieków – niezbędnej do 

obsłużenia ścieków z całej gminy i koniecznej dla 

rozbudowy sieci kanalizacyjnej – w latach 2015-2021 

inwestycje tego rodzaju pochłonęły już ok. 33 mln zł. 

między władzami gminy i powiatu częstochowskiego, do 

którego należy ul. Kościuszki – droga zostanie 

przebudowana. 

 Władze samorządowe z wójtem Militowski na 

czele zachęcają do przyłączania się do wybudowanej już 

sieci. Można starać się o dotacje z Urzędu Gminy Rędziny 

na ten cel. Tylko w ciągu ostatnich 4 lat udzielono dotacji 

na wykonanie przyłączy na łączną kwotę ponad 202 tys. 

zł. (PW)
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obsłużenia ścieków z całej gminy i koniecznej dla 

rozbudowy sieci kanalizacyjnej – w latach 2015-2021 

inwestycje tego rodzaju pochłonęły już ok. 33 mln zł. 

między władzami gminy i powiatu częstochowskiego, do 

którego należy ul. Kościuszki – droga zostanie 

przebudowana. 

 Władze samorządowe z wójtem Militowski na 

czele zachęcają do przyłączania się do wybudowanej już 

sieci. Można starać się o dotacje z Urzędu Gminy Rędziny 

na ten cel. Tylko w ciągu ostatnich 4 lat udzielono dotacji 

na wykonanie przyłączy na łączną kwotę ponad 202 tys. 

zł. (PW)
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fot. pexels

 Zaprojektowana główna alejka poprowadzi do 

istniejącego zbiornika, który zostanie poddany rewitalizacji 

obejmującej: oczyszczenie, uporządkowanie, umocnienie 

 Dzięki kolejnym skutecznym starania o środki przez 

Urząd Gminy Rędziny, w najbliższych miesiącach 

zreal izowany  zostanie  projekt  pod  nazwą 

„Zagospodarowanie przestrzeni publicznej przy ulicy 

Pocztowej w Rudnikach na potrzeby aktywizacji 

społeczno-gospodarczej ludności zamieszkującej 

obszar rewitalizacji”. Gmina już szuka wykonawcy.

 Inwestycja zostanie zrealizowana przy udział środków 

unijnych, które gmina pozyskała w wysokości blisko 1,2 mln 

zł w ramach poddziałania 10.3.2. Rewitalizacja obszarów 

zdegradowanych – Regionalnego Inwestycje Terytorialne 

Subregionu Północnego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 

2014-2020. 

Przestrzeń do wydarzeń okolicznościowych, 

czyszczenie zbiornika

 W części wschodniej powstanie utwardzona przestrzeń 

przeznaczona do organizacji wydarzeń okolicznościowych. 

Bezpośrednio z tego obszaru w głąb obiektu będzie 

prowadziła główna alejka, przy której zostanie ulokowany 

integracyjny plac zabaw (umożliwiający korzystanie 

dzieciom niepełnosprawnym ruchowo) oraz siłownia 

t e r e n o w a  d o s t o s o w a n a  d o  p o t r z e b  o s ó b 

niepełnosprawnych oraz seniorów.

 

 Na początku grudnia urząd gminy ogłosił przetarg na 

wykonanie robót budowlanych. Termin ich zakończenia 

wyznaczył  na  10 września  2022 r. ,  a  więc  ze 

zrewitalizowanego stawu przy ul. Pocztowej i jego 

najbliższego otoczenia mieszkańcy będą mogli cieszyć 

jeszcze przed końcem przyszłorocznego lata. 

 Staw w Rudnikach i jego otoczenie odżyją już najbliższego lata

 Od zachodniej strony obszar będzie zamykał chodnik 

i ścieżka rowerowa, które dodatkowo skomunikują teren 

bezpośrednio z ul. Szkolną. W celu zapewnienia jak 

najszerszego dostępu do obiektu, wydłużenia czasu jego 

użytkowania w ciągu doby oraz celem zapewnienia 

bezpieczeństwa, teren zostanie wyposażony w instalację 

oświetleniową oraz monitoring. Zastosowano będą w nim 

także instalacje odnawialnych źródeł energii. Poszczególne 

elementy projektowanego wyposażenia dostosowane 

będą do potrzeb osób niepełnosprawnych. (PW)

Chodniki, ścieżka rowerowa i mała architektura

uszkodzonych skarp, wyremontowanie urządzeń 

technicznych służących jego obsłudze. Powierzchnia 

zbiornika zostanie udostępniona dla rekreacji polegającej 

np. na organizowaniu różnych imprez, np. zawodów 

modeli pływających itp. W tym celu przewidziano 

wykonanie pomostu drewnianego, na który będzie 

prowadziła pochylnia o tej samej konstrukcji – rozwiązanie 

umożliwi dostęp osobom z ograniczeniami ruchowymi.

 Wokół stawu zaplanowano ciągi piesze, które 

połączone z pozostałymi chodnikami utworzą układ 

komunikacyjny stanowiący szkielet kompozycyjny obiektu 

i pozwolą całości funkcjonować jako teren zieleni publicznej 

przeznaczonej m.in. do wypoczynku i rekreacji.

 Przewidziano montaż zróżnicowanych elementów 

małej architektury (ławki, stojaki rowerowe, leżaki parkowe, 

stoliki szachowe). Walory edukacyjne obiektu ma podnieść 

system tabliczek informacyjnych, które zostaną 

zainstalowane przed wchodzącymi w skład nowego 

założenia zieleni drzewami oraz grupami krzewów.  Dzięki 

temu dzieci i młodzież będą mogły aktywnie poznawać 

gatunki roślin. Tabliczki zostaną przystosowane do potrzeb 

osób niewidomych i niedowidzących – będą zawierały 

napisy w języku Braille'a.

 Okres wakacyjny w szkołach i przedszkolach to 

czas remontów, które pod nieobecność dzieci można 

przeprowadzić sprawnie i szybko. Różnego rodzaje 

prace wykonano ostatniego lata we wszystkich 

placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Rędziny. Było to możliwe 

dzięki zaangażowaniu pracowników tych placówek, 

gminy, sołectw i rodziców.

 Jeśli chodzi o Zespół Szkolno-Przedszkolny nr 1 

w Rędzinach, to podczas tegorocznych wakacji 

przeprowadzono remont trzech łazienek w części szkolnej 

oraz położono nową podłogę i wymieniono meble w jeden 

z sal lekcyjnych. 

- Ponadto część boczna schodów przy wejściu do szkoły 

została naprawiona i pomalowana – informuje dyrektor 

ZSP nr 2 w Rędzinach Agnieszka Ryś. 

- W nowe meble wyposażono też pokój nauczycielski, 

natomiast na ścianach zewnętrznej klatki schodowej 

w części przedszkolnej namalowano postacie bajkowe – 

uzupełnia Elżbieta Kowalczyk, dyrektor ZSP nr 1. 

Działo się też w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 2. 

Wykonano cyklinowanie i malowanie podłóg w trzech 

salach dydaktycznych w przedszkolu, a w czterech salach 

przedszkolnych i korytarzu przeprowadzono malowanie. 

Remont pomieszczenia socjalnego dla obsługi, malowanie 

klatki schodowej, łącznika pomiędzy szkołą i salą 

gimnastyczną na parterze, malowanie sali nr 6 oraz szatni 

i korytarza przy sali gimnastycznej, zakup i instalacja rolet 

w sali gimnastycznej – to zestaw prac wykonanych na 

terenie szkoły podstawowej wchodzącej w skład Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Kościelcu. 

- Dokonaliśmy również renowacji urządzeń na placu zabaw 

przy przedszkolu – dodaje Małgorzata Hutny, dyrektor ZSP 

w Kościelcu. 

- Zakupione zostały nowe meble dla uczniów klasy I, tj. 

pojedyncze stoliki oraz krzesełka dostosowane do wzrostu 

uczniów. Zakupiono też dla przedszkola nowy „Plac zabaw”, 

podwójną huśtawkę oraz kosz do koszykówki dla 

przedszkolaków – wymienia Magdalena Stoszek, 

wicedyrektor ZSP w Rudnikach. - Sołectwo Rudniki 

sfinansowało zakup huśtawki oraz kosza a plac zabaw 

zakupiono z budżetu szkoły – uzupełniła. 

Prac remontowych nie zabrakło też w Szkole Podstawowej 

w Koninie. Polegały przede wszystkim na bieżącej naprawie 

W przypadku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 

w Rudnikach odświeżono pracownię biologiczną, tj. 

pomalowane zostały ściany oraz wykonano parapety 

wewnętrzne z glazury. 

odświeżeniu sal lekcyjnych. 

- Większość prac dotyczyła otoczenia szkoły - konserwacja 

placu zabaw, przycinka zieleni, wycinka drzew 

w sąsiedztwie budynku, a także wykonaniu muralu z okazji 

100-lecia szkoły – wskazuje dyrektor SP w Koninie Adam 

Jaruga. (PW)

Co zmieniło się w naszych szkołach?

Dla przedszkola w Rudnikach zakupiono nowy plac zabaw, podwójną huśtawkę 
oraz kosz do koszykówki dla przedszkolaków. Fot. ZSP Rudniki

W ZSP nr 1 w Rędzinach przeprowadzono m.in. remont trzech łazienek. Fot. ZSP nr 1

W czterech salach przedszkolnych i korytarzu ZSP nr 2 przeprowadzono malowanie. 

Fot. ZSP nr 2
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 Przewidziane w ramach projektu działania będą 

współfinansowane ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego 

na lata 2014-2020, osi priorytetowej: IX. Włączenie 

społeczne, działania: 9.2 Dostępne i efektywne 

usługi społeczne i zdrowotne, poddziałania: 9.2.5 

Rozwój usług społecznych.

 D z i ę k i  u n i j n e m u  d o f i n a n s o w a n i u 

pozyskanemu przez naszą gminę, do 2023 r. 

r e a l i z o w a n y  b ę d z i e  p r o j e k t  p o d  n a z w ą 

„ P o p r a w a  d o s t ę p n o ś c i  i  j a k o ś c i  u s ł u g 

s p o ł e c z n y c h  w  G m i n i e  R ę d z i n y  p o p r z e z 

d z i a ł a l n o ś ć  C e n t r u m  U s ł u g 

Społecznościowych”. Powstanie m.in. świetlica 

dla dzieci i młodzieży oraz organizowane będą 

ciekawe zajęcia. 

 Urząd Gminy Rędziny oraz Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Rędzinach ogłosiły już nabór 

uczestników i uczestniczek do udziału w projekcie, 

który będzie real izowany w przebudowanym 

i rozbudowanym niedawno budynku po byłym 

przedszkolu przy ul. Wolności. Główne cele to 

wzrost dostępności i jakości usług społecznych 

z a p o b i e g a j ą c y c h  u b ó s t w u  i  w y k l u c z e n i u 

społecznemu.

 Unijne wsparcie pomoże w utworzeniu świetlicy 

 Realizacja projektu ruszyła 1 października 2021 

r. i potrwa do końca czerwca 2023 r. Wartość 

projektu to 308 507,50 zł, w tym 286 911,97 zł 

dofinansowania z Unii Europejskiej. (PW)

 P o n a d t o  z a p l a n ow a n o  o rg a n i z a c j ę  z a j ę ć 

dodatkowych – „Kuchcikowo” (raz w tygodniu po 2 

godziny) oraz „Koło Filmowo – dziennikarskie” 

( r ó w n i e ż  r a z  w  t y g o d n i u  p o  2  g o d z i n y ) . 

Zatrudniony będzie psycholog,  który będzie 

prowadził działania zarówno indywidualne, jak 

i grupowe – w zależności od zgłaszanych potrzeb, 

udzielając pomocy psychologiczno–pedagogiczno-

wychowawczej.

dla dzieci i młodzieży, która zostanie wyposażona 

w pomoce dydaktyczne i sprzęty niezbędne do 

prowadzenia zajęć. Czynna będzie przez 5 dni 

w  t y g o d n i u ,  o d  p o n i e d z i a ł k u  d o  p i ą t k u 

w godzinach od 13.00 do 18.00. 

 - Dzieci będą miały w niej zapewniony pobyt 

i  opiekę po zajęciach, będą mogły razem się 

spotkać oraz rozwijać swoje zainteresowania, 

odrabiać lekcje, korzystać z pomocy oraz sprzętu 

zakupionego w ramach projektu. Opiekę nad 

dziećmi będzie sprawowała wykwalif ikowana 

kadra z wykształceniem wyższym kierunkowym, 

posiadająca doświadczenie w pracy z dziećmi  – 

mówi wójt Paweł Militowski. 

Świetlica i atrakcyjne zajęcia w Centrum Usług Społecznościowych

 Na zlecenie gminy Rędziny i przy udziale środków 
unijnych, zrealizowane zostały już prace budowlane 
w ramach projektu pn. „Termomodernizacja 
budynków użyteczności publicznej w Gminie Rędziny: 
Gminnego Zakładu Komunikacji w Rudnikach oraz 
Gminnego Ośrodka Kultury w Mariance Rędzińskiej”.

Umowę na realizację zadania nr 1 urząd gminy podpisał 
z konsorcjum firm AGBUD-Bis z Częstochowy (lider) 
i AGBUD z Wancerzowa (partner), które zadeklarowało 
wykonanie prac w ciągu 120 dni od momentu zawarcia 
umowy. Jeśli chodzi natomiast o zadanie nr 2 to 
wykonawcą jest firma Sim-Bud, która w swojej ofercie 
podała termin 101 dni od chwili podpisana umowy.

 Pierwsze objęło termomodernizację budynku 
Gminnego Zakładu Komunikacji przy ul. Dworcowej 
w Rudnikach. Przewidziano tu docieplenie ścian 
z ew n ę t r z n y c h ,  f u n d a m e n t ow y c h ,  p o s a d z e k 
i stropodachu, wymianę stolarki okiennej i drzwiowej, 
instalacji c.o. oraz oświetlenia i instalacji elektrycznej. 
Ponadto w zakresie prac znalazła się budowa instalacji 
c.w.u., budowa kotłowni gazowej, a także roboty 
demontażowe. 

 W przypadku zadania nr 2, czyli termomodernizacji 
budynku GOK w Mariance Rędzińskiej przy ul. Srebrnej 17, 
zaplanowano m.in. docieplenie ścian zewnętrznych 
i fundamentowych oraz stropu, częściową wymianę 
stolarki, budowę pochylni dla niepełnosprawnych 
i monitoringu oraz wymianę pokrycia dachowego.

 Prace termomodernizacyjne we wspomnianych 
budynkach gmina zapowiadała już kilka lat temu, 
podkreślając jednak, że będzie starała się pozyskać 

 Prace ruszyły wiosną po tym jak w marcu nastąpiło 
rozstrzygnięcie przetargu nieograniczonego. Gmina 
podzieliła przedmiot zamówienia na dwa zadania. 

Wykonawcy już zakończyli prace budowlane

Termomodernizacja za unijne zakończona. Nowocześniej 

i oszczędniej w GOK i GZK

Źródło finansowania i cele projektu

Inwestycje zostały dofinansowane ze środków 
unijnych w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 
2014-2020 z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego dla: -osi priorytetowej: IV. 
Efektywność energetyczna, odnawialne źródła 
energii i gospodarka niskoemisyjna; - działanie: 
4.3 Efektywność energetyczna, odnawialne źródła 
e n e r g i i  w  i n f r a s t r u k t u r z e  p u b l i c z n e j 
i  mieszkan iowej  -  poddz ia łan ie :  4 .3 .2 . 
Efektywność energetyczna, odnawialne źródła 
e n e r g i i  w  i n f r a s t r u k t u r z e  p u b l i c z n e j 
i mieszkaniowej — Regionalne Inwestycje 
Terytorialne.

 Celem głównym projektu jest poprawa 
efektywności energetycznej GOK w Mariance 
Rędzińskiej i GZK w Rudnikach. Jego realizacja 
pozwoli na ograniczenie zmian klimatycznych 
i relatywne zmniejszenie kosztów związanych 
z  e k s p l o a t a c j ą  b u d y n k ó w.  W  w y n i k u 
termomodernizacji nastąpi wzrost efektywności 
energetycznej obiektów, poprawa efektywności 
wykorzystania paliw i energii, ograniczenie emisji 
gazów cieplarnianych i zanieczyszczeń do 
atmosfery oraz polepszenie warunków pracy 
i komfortu użytkowników obiektów. Projekt 
pozytywnie wpłynie też na poprawę świadomości 
ekologicznej społeczeństwa i stanu zdrowia 
mieszkańców,  a  także  poprawę oceny 
atrakcyjności gminy i jej wizerunku jako miejsca 
wartego odwiedzenia, inwestowania oraz 
zamieszkania. 

dofinansowania na pokrycie większości kosztów. 
I ten cel osiągnęła, choć trochę to trwało 
z przyczyn niezależnych od naszego samorządu. 
Koszt całej inwestycji wyniósł 608 381,95 zł, 
z czego wkład funduszy europejskich 241 653,11 
zł. Niedawno prace dobiegły końca.
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W wyniku ogłoszonego przez Urząd Gminy Rędziny 

przetargu nieograniczonego na świadczenie usługi 

o d b i e r a n i a  o d p a d ó w  k o m u n a l n y c h 

i zagospodarowania tych odpadów od właścicieli 

n i e r u c h o m o ś c i ,  n a  k t ó r y c h  z a m i e s z k u j ą 

mieszkańcy, wykonawcą na kolejne 14 miesięcy 

ponownie została firma PZOM Strach. 

 Firma PZOM Strach złożyła w postępowaniu 

przetargowym najkorzystniejszą ofertę, opiewającą na 

nieco ponad 3,5 mln zł. Tyle gmina Rędziny zapłaci za 

odbiór i wywóz odpadów komunalnych w okresie od 

września 2021 do końca października 2022 r. 

 - Koszty gospodarki odpadowej muszą być 

pokryte z opłat zbieranych od mieszkańców. Nie może to 

być kwota ani większa, ani mniejsza niż ostateczny koszt. 

Środki uzyskane w ten sposób nie mogą być także 

przeznaczone na inne cele niż funkcjonowanie 

gospodarki odpadowej. Nie chodzi jednak tylko 

o zapłatę za odbiór i wywóz śmieci, bowiem gmina musi 

 To trzecia z rzędu umowa na świadczenie tego 

rodzaju zawarta z tym samym wykonawcą. Tym razem 

jednak zaproponowane przez niego warunki finansowe 

nie wymagała podniesienia stawek za odbiór śmieci dla 

mieszkańców, co konieczne okazało się przed rokiem. 

Urząd gminy wyliczył, że dotychczasowe stawki m.in. 29 

zł od osoby miesięcznie za odbiór odpadów zbieranych 

selektywnie, pozwolą na pokrycie kosztów usługi 

oszacowanych przez firmę. To niezwykle istotne, 

ponieważ zgodnie z przepisami gospodarka śmieciowa 

musi się bilansować, czyli gmina nie może ani na niej 

zarabiać, ani do niej dokładać. 

Ten sam odbiorca odpadów i bez podwyżki stawek

także pokryć z tych środków koszty m.in. utrzymania 

PSZOK-u,  obsługi  administracyjnej  i  edukacj i 

ekologicznej – wymienia wójt Paweł Militowski. 

 Większe dochody niż wydatki na gospodarce 

odpadowej to w przypadku samorządów rzadkość. 

Zdecydowanej większości z nich trudno jest realizować 

ją bez konieczności dokładania, stąd regularnie 

niezbędne okazuje się podniesienie stawek. 

 To  w s z y s t ko  s p ra w i a ,  ż e  ko n i e c z n o ś ć 

podnoszenia stawek za odbiór nadal występuje w wielu 

gminach, także w naszym, powiecie częstochowskim. 

Niedawno zmuszona była podnieść je do 32 zł od osoby 

Rada Gminy Janów. 

 - Niezmiernie cieszy mnie, że tym razem nie 

musimy tego robić w naszej gminy – podkreśla wójt 

Paweł Militowski. (PW)

 

 Na wyższe koszty i co za tym idzie konieczność 

uchwalania kolejnych podwyżek, co ma miejsce w Polsce 

już od kilku lat, wpływ ma m.in.: wzrost tzw. opłaty 

marszałkowskiej za składowanie śmieci, wyższe stawki 

za przetwarzanie odpadów (Regionalne Instalacje 

Przetwarzania Odpadów Komunalnych zwiększenie 

liczbę surowców, które należy segregować, podwyżki 

cen prądu i materiałów, wreszcie drożejące usługi. 

Generalnie wzrost cen gospodarowania odpadami 

w całej Europie wynika z zakazu importu odpadów 

wprowadzony przez Chiny, które wcześniej były 

największym światowym odbiorcą odpadów z papieru 

i plastiku.
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 Prace rozpoczęły się 7 grudnia z terminem 

zakończenia wyznaczonym na 17 grudnia. Park 

wybudowano w oparciu o specjalną normę jakości 

związaną z wymogami bezpieczeństwa dla urządzeń 

sportowych i rekreacyjnych w postaci torów linowych. 

Konstrukcję zamontowano na istniejącym drzewostanie 

przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 w Rędzinach 

przy ul. Szkolnej 7. 

 Dzięki zaangażowaniu środków z Urzędu 

Gminy Rędziny i funduszu sołeckiego sołectwa 

R ę d z i n y - K o l o n i a ,  p r z y  Z e s p o l e  S z k o l n o -

Przedszkolnym nr 1 wybudowano Park Linowy 

Maluch. 

 Park składa się m.in. z Trasy Malucha, 

przeznaczonej dla dzieci młodszych, zawierającej 4 

przeszkody pomiędzy drzewami oraz wejścia i zejścia 

z trasy. Trasę zabezpieczono siatkami oraz barierkami.

 Inwestycja została wykonana na wniosek Rady 

Sołeck ie j  so łectwa Rędziny-Kolonia ,  w który 

przeznaczyła na ten cel część środków z funduszu 

sołeckiego na 2021 r. Żeby jednak mogła dojść do skutku 

potrzebne było także wsparcia bezpośrednio z budżetu 

gminy, którego nasze władze samorządowe oczywiście 

udzieliły. (PW)

Przy szkole „na górce” powstał park linowy

Więcej terenów pod budownictwo jednorodzinne i usługi

 Gmina planuje niebawem wystawić na 

sprzedaż kilkanaście działek budowlanych 

w Rędzinach i Rudnikach. Liczy, że dzięki temu 

powiększy się grono mieszkańców, ponieważ na 

wspomnianych terenach będzie można budować 

domy jednorodzinne. Ale będzie i możliwość 

prowadzenia działalności gospodarczej. 

 D z i a ł k i  b u d ow l a n e ,  o  k t ó r y c h  m ow a , 

przygotowywane są do wystawienia na sprzedaż 

w 2022r. Chodzi o tereny przy ul. Polnej w Rudnikach i ul. 

 -  Od samego początku mojej  pracy na 

stanowisku wójta podkreślam, że głównym celem moim 

i moich współpracowników, jest stworzenie w gminie 

Rędziny takich warunków, aby dobrze żyło się tu 

zarówno dotychczasowym mieszkańcom, jak i żeby 

chętnie osiadły się na jej terenie osoby z zewnątrz. Dzięki 

sprzedaży działek budowlanych przeznaczonych pod 

M s t o w s k i e j  w  R ę d z i n a c h ,  k t ó r e  w  p l a n i e 

zagospodarowania przestrzennego przeznaczone są 

głównie pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne, nasza 

społeczność ma szansę się powiększyć. Oczywiście nic 

stoi także na przeszkodzie, żeby te grunty - lub ich część – 

trafiły do osób już wcześniej mieszkających w naszej 

gminie – mówi wójt gminy Rędziny Paweł Militowski. 

 Jeśli chodzi o ul. Polną, to będzie można nabyć 

działki o średniej powierzchni ok. 1000 m2. W przypadku 

ul. Mstowskiej powierzchnie są bardziej zróżnicowane - 

od ok. 900 do nawet ok. 1800 m2. Co więcej, mowa 

o terenach z szerszym przeznaczeniem - pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną z usługami. Można więc 

będzie tu prowadzić dom, ale można też będzie 

prowadzić działalność gospodarczą. 

 Sprzedaż działek odbędzie się w trybie 

przetargowym. Ogłoszenia o przetargach będą 

zamieszczane na stronie internetowej Urzędu Gminy 

Rędziny, tablicy ogłoszeń UG, tablicach ogłoszeń 

poszczególnych sołectw. Informacje na ten temat znajdą 

się również w prasie lokalnej. Dokładniejszą lokalizację 

działek można zobaczyć na mapie poniżej. (PW)
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 Prace rozpoczęły się 7 grudnia z terminem 

zakończenia wyznaczonym na 17 grudnia. Park 

wybudowano w oparciu o specjalną normę jakości 

związaną z wymogami bezpieczeństwa dla urządzeń 

sportowych i rekreacyjnych w postaci torów linowych. 

Konstrukcję zamontowano na istniejącym drzewostanie 

przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 w Rędzinach 

przy ul. Szkolnej 7. 
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Gminy Rędziny i funduszu sołeckiego sołectwa 

R ę d z i n y - K o l o n i a ,  p r z y  Z e s p o l e  S z k o l n o -
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 Jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem już 

jesienią 2022 r. piłkarze GKS Unii Rędziny będą mogli 

korzystać z całkiem nowego, spełniającego 

niezbędne wymogi boiska, które wraz z zapleczem 

sportowym i infrastrukturą techniczną powstanie 

przy ul. Częstochowskiej w Rudnikach. Ale władze 

gminy podkreślają, że obiekt będzie dostępny także 

dla innych. 

 Wprawdzie nie udało się – mimo wytężonych 

starań - pozyskać dofinansowania na realizację tej 

niezwykle ważnej i oczekiwanej inwestycji, ale radni na 

wniosek wójta Pawła Militowskiego już wcześniej 

zabezpieczyli niezbędne środki na ten cel w planie 

finansowym gminy. Dzięki temu urząd gminy mógł 

jesienią rozpisać przetarg nieograniczony na realizację 

robót budowlanych. 

 W momencie zamknięcia aktualnego wydania 

„Kuriera Rędzińskiego” nie było wprawdzie jeszcze 

rozstrzygnięcia postępowania, ale wykonawcę prac 

powinniśmy poznać jeszcze w grudniu. 

 Ogłoszony w listopadzie przetarg dotyczy 

„Budowy boiska sportowego z zapleczem sportowymi 

infrastrukturą techniczną w Rudnikach gmina Rędziny - 

etap I". Władze gminy mają wobec terenu przy ul. 

Niebawem poznamy wykonawcę budowy boiska piłkarskiego

 Termin zakończenia prac to 31 października 

2022 r. Oznacza to, że już jesienią przyszłego roku na 

nowo powstałym obiekcie będzie mogła rozgrywać 

w roli gospodarza pierwsza drużyna GKS Unii Rędziny. 

Wójt Paweł Militowski podkreśla jednak, że boisko 

będzie gminne, dlatego będą mogły z niego korzystać 

także mieszkańcy oraz inne kluby. (PW)

Częstochowskiej w Rudnikach znacznie szerzej 

zakrojone plany, stąd w kontekście boiska z zapleczem 

dopisek „etap I”. 

 We wspomnianej lokalizacji – w ramach 

zamówienia, które jest przedmiotem trwającego 

przetargu - zaplanowano budowę m.in.: płyty boiska 

sportowego o nawierzchni trawiastej o powierzchni 

8510 m2 i wymiarach 115 x 74 m (bez wyposażenia), 

instalacji zraszania płyty boiska, instalacji odwodnienia 

( d re n a ż )  p ł y t y  b o i s k a  w ra z  z e  z b i o r n i k i e m 

bezodpływowym na wody opadowe (parownik 

o objętości 70 m3 ). Zadaniem wykonawcę będzie też 

wykonanie zewnętrznego ogrodzenia boiska i zbiornika 

parownika, budowa przyłącza wodociągowego wraz ze 

studnią, przyłącza energetycznego z rozdzielnicą oraz 

linii kablowej (instalacja zasilająca mające powstać 

w przyszłości maszty oświetleniowe z oprawami). 
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Manewry gminne OSP 2021

 Przebieg akcji ratowniczo-gaśniczej obserwowali: wójt 

gminy Rędziny i prezes zarządu gminnego OSP RP Paweł 

Militowski, służby BHP Cemex Polska oraz przedstawiciel KM 

PSP w Częstochowie – zastępca dowódcy JRG II  kpt Arkadiusz 

Łęgowik. (Anna Moroń-Mielczarek)

 20 listopada 2021 r. (sobota) na terenie zakładu 

Cementownia Rudniki Cemex Polska sp. z o.o. odbyły się 

tegoroczne manewry gminne jednostek Ochotniczych 

Straży Pożarnych działających na terenie gminy Rędziny. 

 Ćwiczenia taktyczno-bojowe prowadzone były na 

wieży wymienników na Wydziale wypalania klinkieru. Celem 

ćwiczeń było zapoznanie załóg z obiektem – warunkami 

budowlanymi i ewakuacyjnymi, analiza zaopatrzenia wodnego 

(hydranty wewnętrze i w pobliżu obiektu), praktyczne 

sprawdzenie warunków ewakuacji, współpraca ze służbami 

ratowniczymi zakładu.

 Kierownikiem ćwiczeń był komendant gminny OSP dh 

Andrzej Krawczyk. W ćwiczeniach brały udział jednostki OSP 

Rędziny, OSP Rudniki, OSP Kościelec i OSP Konin oraz 

pracownicy Cemex Polska. W podsumowaniu przebieg 

ćwiczeń oceniono pozytywnie; założenia zarówno dla 

pracowników zakładu jak i dla ochotniczych straży pożarnych 

zostały osiągnięte.

fot. pexels
Seniorzy Unii powalczą o utrzymanie, dobra jesień w wydaniu młodszych piłkarzy

 W rundzie jesiennej sezonu 2021/2022 GKS Unię 
Rędziny reprezentowała drużyna seniorów rywalizująca 
jako beniaminek w I grupie IV Ligi Śląskiej i cztery zespoły 
młodzieżowe występujące w kategoriach wiekowych: 
junior starszy A 1, junior młodszy B2, młodzik D1 oraz żak 
F1.

 Seniorzy, którzy w poprzednim sezonie wygrali 
rozgrywki w V lidze, przed rozpoczęciem aktualnych 
rozgrywek zdawali sobie sprawę, że teraz – po wywalczeniu 
awansu – czeka ich trudne zadanie. W końcu IV liga to już 
zupełnie inny poziom sportowy niż klasa okręgowa. 

 - Występują w niej kluby z wielkimi tradycjami 
piłkarskimi i co szczególnie istotne, z budżetami kilka razy 
większymi niż budżet naszego klubu. Nie pomagał nam też 
bardzo krótki okres przygotowawczy i co za tym idzie, brak 
czasu na zgranie się zespołu, do którego dołączyło po awansie 
kilku nowych zawodników. Pomimo tych wszystkich 
przeciwności, drużyna ambitnie walczyła w każdym meczu, 
choć wystarczyło to tylko do zajęcia 15. miejsca po rundzie 
jesienniej – mówi prezes Unii Paweł Rybak. 

 Pocieszający jest fakt, że strata do zespołów 

będących wyżej w tabeli nie jest duża i po dobrze 
przepracowanej przerwie zimowej, zawodnicy i zarząd 
klubu widzą realną szansę na poprawę miejsca w tabeli 
oraz efektywną walkę o utrzymanie na tym szczeblu 
rozgrywkowym.

 Jeśli chodzi o pozostałe grupy, to drużyna 
juniora starszego występowała w III Lidze Śląskiej, 
a juniora młodszego, młodzika i żaka w ligach 
okręgowych.

 - Cieszy postawa drużyn młodzieżowych, które 
bardzo dobrze prezentują się w swoich rozgrywkach, 
a także fakt, iż ciągle powiększa się grono zawodników, 
którzy chcą grać w naszym klubie. Szczególnie dobrze 
widać to na przykładzie grupy żaków, która została 
założona dopiero w sierpniu, a już liczy ponad 20 
aktywnie trenujących zawodników – podkreśla Paweł 
Rybak.
 
Obecnie wszystkie zespoły zakończyły już rozgrywki 
ligowe, ale nadal trenują i uczestniczą w meczach 
sparingowych oraz turniejach organizowanych 
w naszym regionie. (Unia Rędziny, PW)

Seniorska drużyna jest 15. w IV Lidzie po rundzie jesienniej. Fot. Unia Rędziny/Natanael Brewczyński.
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Obecnie wszystkie zespoły zakończyły już rozgrywki 
ligowe, ale nadal trenują i uczestniczą w meczach 
sparingowych oraz turniejach organizowanych 
w naszym regionie. (Unia Rędziny, PW)

Seniorska drużyna jest 15. w IV Lidzie po rundzie jesienniej. Fot. Unia Rędziny/Natanael Brewczyński.
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Ostatnie miesiące upłynęły jednak również pod 

znakiem wytężonej pracy szkoleniowej z młodszymi 

adeptami w ramach Akademii Lotnika. 

 Seniorskiej drużynie Lotnika niestety nie 

udało się obronić miejsca w lidze okręgowej. Sezon 

2020/2021 zakończyła więc spadkiem do A-Klasy, 

w  k tóre j  n ied ługo późn ie j  rozpoczę ła  sezon 

2021/2022. Rywalizacja w grupie I A-Klasy szybko 

p o k a z a ł a  j e d n a k ,  ż e  m i e j s c e  L o t n i k a  j e s t 

w  roz g r y w k a c h  n a  w y ż s z y m  s z c z e b l u .  W  1 1 

spotkaniach rundy jesiennej seniorzy z Kościelca 

wygrali 10 razy, nie ponieśli żadnej porażki, a punkty 

stracili jedynie w Libidzy w meczu z Błękitnymi, czyli 

wiceliderem, gdzie padła remis. W tabeli Lotnik 

z dorobkiem 31 punktów zajmuje po rundzie jesienie 

pierwsze miejsce, mając 9 punktów przewagi nad 

Błękitnymi i legitymując się budzącym uznanie 

stosunkiem bramek 32:5. 

 Pierwsza drużyna piłkarska Lotnika 

Kościelec nie najlepiej wypadła w pierwszej 

połowie roku, za to jesienią szła jak burza. Sporo 

działo się w klubie także jeśli chodzi o działalność 

drużyn młodzieżowych sekcji piłki nożnej i piłki 

siatkowej.

Dzieci i młodzież chętnie trenują w klubie 

z Kościelca

 - Działalność szkoleniowa skupiona była na 

prowadzeniu zajęć treningowych w piłce nożnej 

i piłce siatkowej. W sekcji piłki nożnej w zajęciach 

brało udział ok. 70 chłopców w wieku od 4 do 12 lat, 

którzy byli podzieleni na cztery kategorie wiekowe 

(Skrzat, Żak, Orlik i Młodzik). Rozwój Akademii 

i stworzenie nowej grupy wiekowej (Skrzat roczniki 

2015,  2016 i  2017) spowodował konieczność 

zatrudnienia nowego szkoleniowca do najmłodszych 

grup wiekowych, a został nim Piotr Juszczyk, były 

zawodnik drużyn młodzieżowych Lotnika. Ponadto 

nastąpiła zmiana na stanowisku trenera grupy 

Młodzików, którą od stycznia przejął trener Rafał 

Tkaczyk, który zastępując Piotra Bańskiego – mówi 

Adam Równiak, wieloletni działacz oraz trener grup 

młodzieżowych Lotnika, obecnie w dalszym ciągu 

prowadzący drużynę Orlików. 

 Sekc ja  p i ł k i  s ia tkowej  z rzesza  ok .  25 

 

 Młodziki Lotnika zajęły w tabeli końcowej 

rundy wiosennej drugie miejsce, natomiast rundę 

jesienną zakończyły na czwartym miejscu. Orliki 

rundę wiosną były najlepsze, z kolei w rundzie 

jes iennej  uplasowały s ię  na drugiej  pozycj i . 

Identycznie jak w przypadku Orlików, finały zmagań 

wiosennych i jesiennych wyglądały u Żaków. 

 -Nasze drużyny brały udział w rozgrywkach 

ligowych, w których mieliśmy możliwość zmierzenia 

się z innymi przeciwnikami oraz sprecyzować nasze 

deficyty – zwraca uwagę Adam Równiak.

zawodniczek i zawodników, którzy trenowali pod 

okiem trenera Przemysława Błaszczyka. Treningi 

odbywają się systematycznie dwa razy w tygodniu.

 - Można powiedzieć, że założone do realizacji 

cele na rok 2021 zostały zrealizowane w 80 proc. 

Chcemy nadal się rozwijać, prowadzić nabory do 

grup, a także podnosić poziom szkolenia – podkreśla 

Adam Równiak. - Chcielibyśmy również bardzo 

podziękować rodzicom naszych zawodników, za 

zaufanie, pracę i poświęcenie jakie wkładają w rozwój 

swoich pociech, a także osobom zaangażowanym 

w rozwój naszej Akademii – dodaje. (Lotnik, PW)

Miejsca na podium wiosną i jesienią

Sukcesy młodzieżowych grup Lotnika. Seniorzy bezkonkurencyjni

 w A-klasie
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„To był najlepszy sezon w naszej dotychczasowej działalności”

 Kolejny sezon rywalizacji na miniżużlowych 
torach dobiegł końca, więc na naszą prośbę prezes 
stowarzyszenia UKS Speedway Rędziny Sławomir 
Misiewicz dokonał podsumowania tego co działo się 
w ostatnich miesiącach. A działo się wiele i z sukcesami 
zawodników rędzińskiego klubu. 

 Sławomir Misiewicz podkreśla, że zakończony sezon 
był trudny z uwagi na wciąż trwającą pandemię oraz związane  
z nią obostrzenia sanitarno-epidemiologiczne. 

 Zgodnie z kalendarzem imprez, na rędzińskim torze 
odbyły się dwie rundy kwalifikacyjne do imprez Indywidualnych 

 Sezon 2021 był dla klubu najlepszy w dotychczasowej 
działalności. Poza zdobyciem tytułu Drużynowych 
Wicemistrzów Mistrzów Polski w mini-żużlu, rędziński 
zawodnik Wiktor Andryszczak na torze w Gdańsku wywalczył 
tytuł Indywidualnego Wicemistrza Polski. Został on także 
powołany do kadry narodowej i wziął udział w Mistrzostwach 
Europy w miejscowości Równe na Ukrainie. W Mistrzostwach 
Polski Par Klubowych reprezentanci UKS Speedway uplasowali 
się na czwartym miejscu. 

 - Podczas zawodów uczestnicy, czyli zawodnicy, 
trenerzy oraz inne osoby funkcyjne, musieli wykonywać testy 
związane z obecnością wirusa. Znacznie podniosło to koszty 
prowadzenia klubu – zwraca uwagę. - W kontekście aspektu 
sportowego prowadziliśmy treningi na naszym torze 
w niezmiennej częstotliwości oraz korzystaliśmy w miarę 
możliwości z treningów na obiektach zaprzyjaźnionych klubów 
tj. Bocar Włókniarz Częstochowa oraz Rybki Rybnik – dodaje.  W czasie przerwy zimowej UKS będzie pracował nad 

sprzętem i promocją klubu. Jak zawsze poszukuje chętnych do 
uprawiania czarnego sportu. 

 - Sezon zatem możemy zaliczyć do bardzo udanych 
pod względem zarówno sportowym jak i organizacyjnym – 
zaznacza prezes. - Ze smutkiem także poinformować należy, 
iż kilku chłopców, którzy byli członkami UKS Speedway Rędziny, 
ukończyło 14. rok życia i w związku z tym, ze względu na  
obowiązujące przepisy, zakończyliśmy współpracę. Szymon 
Wolski został adeptem Włókniarza Częstochowa, a taki sam 
scenariusz przewidywany jest dla Miłosza Kowalskiego, na 
temat którego obecnie trwają rozmowy z Włókniarzem. Wiktor 
Andryszczak nie podjął jeszcze decyzji odnośnie swojej 
przyszłości klubowej. Powyżsi zawodnicy będą jeździli w klubie 
Włókniarza z logo naszej gminy na mocy ustaleń obu klubów – 
wyjaśnia Sławomir Misiewicz.

 - Jeśli ktoś z naszych czytelników chciałby spróbować sił 
w tej emocjonującej dyscyplinie sportu, proszę o kontakt przez 
nasz klubowy fanpage – zwraca uwagę Sławomir Misiewicz. - 
Jeszcze raz chciałbym bardzo serdecznie podziękować panu 
wójtowi gminy Rędziny Pawłowi Militowskiemu, Radzie Gminy 
Rędziny i sołtysom wspierającym nasz klub. Osobne 
podziękowania za wsparcie podczas działalności 
organizacyjnej należą się także radnemu gminy Erykowi 
Łęgowikowi oraz strażakom OSP Rędziny i Rudniki. To dla mnie 
zaszczyt współpracować w tak zacnym gronie, by nieść należną 
promocję dla naszej gminy. (UKS Speedway Rędziny, PW)

Mistrzostw Polski. Klub został również poproszony 
o zorganizowanie turnieju Drużynowych Mistrzostw Polski, 
który nie mógł się odbyć w Przemyślu z uwagi na trwający 
proces licencyjny związany z tamtejszym torem.

 Fot. Lotnik Kościelec Facebook
Seniorzy Lotnika byli jesienią bezkonkurencyjni w gr. I A-Klasy Dekoracja po zawodach na torze w Rudnikach, w których nasza drużyna nie dała szans rywalom. Fot. UKS Speedway Rędziny Facebook.
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Ostatnie miesiące upłynęły jednak również pod 

znakiem wytężonej pracy szkoleniowej z młodszymi 

adeptami w ramach Akademii Lotnika. 

 Seniorskiej drużynie Lotnika niestety nie 

udało się obronić miejsca w lidze okręgowej. Sezon 

2020/2021 zakończyła więc spadkiem do A-Klasy, 

w  k tóre j  n ied ługo późn ie j  rozpoczę ła  sezon 

2021/2022. Rywalizacja w grupie I A-Klasy szybko 

p o k a z a ł a  j e d n a k ,  ż e  m i e j s c e  L o t n i k a  j e s t 

w  roz g r y w k a c h  n a  w y ż s z y m  s z c z e b l u .  W  1 1 

spotkaniach rundy jesiennej seniorzy z Kościelca 

wygrali 10 razy, nie ponieśli żadnej porażki, a punkty 

stracili jedynie w Libidzy w meczu z Błękitnymi, czyli 

wiceliderem, gdzie padła remis. W tabeli Lotnik 

z dorobkiem 31 punktów zajmuje po rundzie jesienie 

pierwsze miejsce, mając 9 punktów przewagi nad 

Błękitnymi i legitymując się budzącym uznanie 

stosunkiem bramek 32:5. 

 Pierwsza drużyna piłkarska Lotnika 

Kościelec nie najlepiej wypadła w pierwszej 

połowie roku, za to jesienią szła jak burza. Sporo 

działo się w klubie także jeśli chodzi o działalność 

drużyn młodzieżowych sekcji piłki nożnej i piłki 

siatkowej.

Dzieci i młodzież chętnie trenują w klubie 

z Kościelca

 - Działalność szkoleniowa skupiona była na 

prowadzeniu zajęć treningowych w piłce nożnej 

i piłce siatkowej. W sekcji piłki nożnej w zajęciach 

brało udział ok. 70 chłopców w wieku od 4 do 12 lat, 

którzy byli podzieleni na cztery kategorie wiekowe 

(Skrzat, Żak, Orlik i Młodzik). Rozwój Akademii 

i stworzenie nowej grupy wiekowej (Skrzat roczniki 

2015,  2016 i  2017) spowodował konieczność 

zatrudnienia nowego szkoleniowca do najmłodszych 

grup wiekowych, a został nim Piotr Juszczyk, były 

zawodnik drużyn młodzieżowych Lotnika. Ponadto 

nastąpiła zmiana na stanowisku trenera grupy 

Młodzików, którą od stycznia przejął trener Rafał 

Tkaczyk, który zastępując Piotra Bańskiego – mówi 

Adam Równiak, wieloletni działacz oraz trener grup 

młodzieżowych Lotnika, obecnie w dalszym ciągu 

prowadzący drużynę Orlików. 

 Sekc ja  p i ł k i  s ia tkowej  z rzesza  ok .  25 

 

 Młodziki Lotnika zajęły w tabeli końcowej 

rundy wiosennej drugie miejsce, natomiast rundę 

jesienną zakończyły na czwartym miejscu. Orliki 

rundę wiosną były najlepsze, z kolei w rundzie 

jes iennej  uplasowały s ię  na drugiej  pozycj i . 

Identycznie jak w przypadku Orlików, finały zmagań 

wiosennych i jesiennych wyglądały u Żaków. 

 -Nasze drużyny brały udział w rozgrywkach 

ligowych, w których mieliśmy możliwość zmierzenia 

się z innymi przeciwnikami oraz sprecyzować nasze 

deficyty – zwraca uwagę Adam Równiak.

zawodniczek i zawodników, którzy trenowali pod 

okiem trenera Przemysława Błaszczyka. Treningi 

odbywają się systematycznie dwa razy w tygodniu.

 - Można powiedzieć, że założone do realizacji 

cele na rok 2021 zostały zrealizowane w 80 proc. 

Chcemy nadal się rozwijać, prowadzić nabory do 

grup, a także podnosić poziom szkolenia – podkreśla 

Adam Równiak. - Chcielibyśmy również bardzo 

podziękować rodzicom naszych zawodników, za 

zaufanie, pracę i poświęcenie jakie wkładają w rozwój 

swoich pociech, a także osobom zaangażowanym 

w rozwój naszej Akademii – dodaje. (Lotnik, PW)

Miejsca na podium wiosną i jesienią

Sukcesy młodzieżowych grup Lotnika. Seniorzy bezkonkurencyjni

 w A-klasie

Strona 2Strona 19

„To był najlepszy sezon w naszej dotychczasowej działalności”

 Kolejny sezon rywalizacji na miniżużlowych 
torach dobiegł końca, więc na naszą prośbę prezes 
stowarzyszenia UKS Speedway Rędziny Sławomir 
Misiewicz dokonał podsumowania tego co działo się 
w ostatnich miesiącach. A działo się wiele i z sukcesami 
zawodników rędzińskiego klubu. 

 Sławomir Misiewicz podkreśla, że zakończony sezon 
był trudny z uwagi na wciąż trwającą pandemię oraz związane  
z nią obostrzenia sanitarno-epidemiologiczne. 

 Zgodnie z kalendarzem imprez, na rędzińskim torze 
odbyły się dwie rundy kwalifikacyjne do imprez Indywidualnych 

 Sezon 2021 był dla klubu najlepszy w dotychczasowej 
działalności. Poza zdobyciem tytułu Drużynowych 
Wicemistrzów Mistrzów Polski w mini-żużlu, rędziński 
zawodnik Wiktor Andryszczak na torze w Gdańsku wywalczył 
tytuł Indywidualnego Wicemistrza Polski. Został on także 
powołany do kadry narodowej i wziął udział w Mistrzostwach 
Europy w miejscowości Równe na Ukrainie. W Mistrzostwach 
Polski Par Klubowych reprezentanci UKS Speedway uplasowali 
się na czwartym miejscu. 

 - Podczas zawodów uczestnicy, czyli zawodnicy, 
trenerzy oraz inne osoby funkcyjne, musieli wykonywać testy 
związane z obecnością wirusa. Znacznie podniosło to koszty 
prowadzenia klubu – zwraca uwagę. - W kontekście aspektu 
sportowego prowadziliśmy treningi na naszym torze 
w niezmiennej częstotliwości oraz korzystaliśmy w miarę 
możliwości z treningów na obiektach zaprzyjaźnionych klubów 
tj. Bocar Włókniarz Częstochowa oraz Rybki Rybnik – dodaje.  W czasie przerwy zimowej UKS będzie pracował nad 

sprzętem i promocją klubu. Jak zawsze poszukuje chętnych do 
uprawiania czarnego sportu. 

 - Sezon zatem możemy zaliczyć do bardzo udanych 
pod względem zarówno sportowym jak i organizacyjnym – 
zaznacza prezes. - Ze smutkiem także poinformować należy, 
iż kilku chłopców, którzy byli członkami UKS Speedway Rędziny, 
ukończyło 14. rok życia i w związku z tym, ze względu na  
obowiązujące przepisy, zakończyliśmy współpracę. Szymon 
Wolski został adeptem Włókniarza Częstochowa, a taki sam 
scenariusz przewidywany jest dla Miłosza Kowalskiego, na 
temat którego obecnie trwają rozmowy z Włókniarzem. Wiktor 
Andryszczak nie podjął jeszcze decyzji odnośnie swojej 
przyszłości klubowej. Powyżsi zawodnicy będą jeździli w klubie 
Włókniarza z logo naszej gminy na mocy ustaleń obu klubów – 
wyjaśnia Sławomir Misiewicz.

 - Jeśli ktoś z naszych czytelników chciałby spróbować sił 
w tej emocjonującej dyscyplinie sportu, proszę o kontakt przez 
nasz klubowy fanpage – zwraca uwagę Sławomir Misiewicz. - 
Jeszcze raz chciałbym bardzo serdecznie podziękować panu 
wójtowi gminy Rędziny Pawłowi Militowskiemu, Radzie Gminy 
Rędziny i sołtysom wspierającym nasz klub. Osobne 
podziękowania za wsparcie podczas działalności 
organizacyjnej należą się także radnemu gminy Erykowi 
Łęgowikowi oraz strażakom OSP Rędziny i Rudniki. To dla mnie 
zaszczyt współpracować w tak zacnym gronie, by nieść należną 
promocję dla naszej gminy. (UKS Speedway Rędziny, PW)

Mistrzostw Polski. Klub został również poproszony 
o zorganizowanie turnieju Drużynowych Mistrzostw Polski, 
który nie mógł się odbyć w Przemyślu z uwagi na trwający 
proces licencyjny związany z tamtejszym torem.

 Fot. Lotnik Kościelec Facebook
Seniorzy Lotnika byli jesienią bezkonkurencyjni w gr. I A-Klasy Dekoracja po zawodach na torze w Rudnikach, w których nasza drużyna nie dała szans rywalom. Fot. UKS Speedway Rędziny Facebook.
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 - Już od pierwszych dni stycznia 2021 r., dbając 

o nasze zdrowie i przestrzegając wytycznych ws. pandemii 

koronawirusa w Polsce, rozpoczęliśmy zajęcia 

plastyczno–manualne oraz ruchowo–gimnastyczne. 

W pierwszych miesiącach 2021 roku aplikowaliśmy 

o środki z Urzędu Gminy Rędziny na dofinansowanie do 

naszych działań. Otrzymaliśmy wsparcie w kilku 

zakresach – przypomina zarząd stowarzyszenia.

 W ramach działania „Upowszechnianie kultury 

fizycznej i sportu w gminie Rędziny” udało się pozyskać 

dofinansowanie od gminy w celu kontynuowania 

treningów paraolimpijskiej dyscypliny sportowej Boccia , 

uczestniczenia w międzynarodowych zawodach Bocci 

oraz zadbania o ogólną kulturę fizyczną wśród 

podopiecznych. 

Trenują i jeżdżą na zawody w dyscyplinie Boccia

 Ponieważ jego działalność finansowana jest 

w całości z pomocy osób prywatnych i firm, a także 

pomocy samorządu gminnego, akcja 1% jest dla członków 

„Daru Serca” niezwykle ważna. 

 Dzięki dotacji z urzędu gminy, ćwiczenia 

organizowane są raz w tygodniu, zarówno na świeżym 

powietrzu, jak i w sali sportowej. W tym roku 

stowarzyszenie korzystało w tym celu z obiektów: Orlik, 

Gminna Hala Sportowa w Rędzinach, siłownie zewnętrzne 

w Rudnikach i Kościelcu oraz sala gimnastyczna Zespołu 

Szkolno- Przedszkolnego im. Jana Pawła II w Rudnikach. 

 We wrześniu 2021 r. reprezentanci „Daru Serca” 

wzięli udział w Międzynarodowym Turnieju Boccia 

Prometeus CUP 2021 w Konopiskach, gdzie mieli 

możliwość sprawdzenia swoich umiejętności oraz 

rywalizowania z najlepszymi zawodnikami Bocci w kraju. 

 Z powodu pandemii COVID-19 Stowarzyszenie 

Rodzin i Przyjaciół Osób Niepełnosprawnych „Dar 

Serca” w Rędzinach nie mogła do końca rozwinąć 

skrzydeł, ale i tak, jak co roku, zorganizowało liczne 

zajęcia z myślą o swoich podopiecznych.

 Stowarzyszenie prowadzi szeroko pojętą 

działalność na rzecz wsparcia, aktywizacji i rozwoju osób 

z niepełnosprawnościami oraz ich rodzin i bliskich. 

Działalnością obejmuje także społeczność lokalną w celu 

edukacji i szerzenia świadomości na rzecz osób 

z niepełnosprawnościami. 

 Rok 2021 stowarzyszenie rozpoczęło od 

stworzenia rocznych planów działalności i możliwości ich 

realizacji. Wraz z początkiem roku promowało akcję 

„Przekaż 1% Podatku” na rzecz „Daru Serca” w Rędzinach 

(od 15 stycznia 2010 roku stowarzyszenie ma status 

organizacji pożytku publicznego). 

Pracowite miesiące „Daru Serca”, mimo pandemii
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 - W ramach zadania publicznego „Wspieranie 
inicjatyw na rzecz osób niepełnosprawnych i starszych 
znajdujących się w trudnej sytuacji życiowej” prowadzimy 
zajęcia plastyczno-manualne oraz kulinarne dzięki czemu 
nasi podopieczni mogą rozwijać swoje pasje i zdolności 
oraz miło spędzać czas. Spotykamy się co tydzień, aby 
gotować pyszne i zdrowe dania oraz napoje, uczyć się 
sztuki kulinarnej i zasad zdrowego żywienia – informuje 
stowarzyszenie. 

 W zakresie turystyki stowarzyszenie pozyskało 
dofinansowanie z Urzędu Gminy Rędziny w ramach 
zadania publicznego „Organizacja wypoczynku 
wyjazdowego dzieci i młodzieży w wieku szkolnym, 
zamieszkałej na terenie gminy Rędziny”. Pozwolio ono na 
organizację wycieczki po województwie opolskim, 
obejmującej m.in. zwiedzanie zamku w Mosznej, 
podziwianie dzikich zwierząt w opolskim ZOO, czy 
zwiedzanie samej stolicy polskiej piosenki, czyli Opola.

Zajęcia plastyczno-manualne i kulinarne

Działania na wielu płaszczyznach

 Również raz w tygodniu „Dar Serca” zaprasza 
swoich podopiecznych na prowadzone w ramach 
wolontariatu zajęcia plastyczno-manualne, gdzie nie tylko 
mają okazję tworzyć własnoręcznie piękne ozdoby, ale 
także poznawać aktualne święta, uczyć się o porach roku 
i otaczającej nas rzeczywistości.

- Wspieramy także naszych podopiecznych pomocą 
skierowaną bezpośrednio do konkretnych osób. 
Dofinansowujemy rehabilitację, sprzęt ortopedyczny, 
pomagamy w remontach czy też udzielamy, jakże 
istotnego wsparcia emocjonalnego w trudnych 
momentach życiowych. Odpowiadamy na wszystkie 
zgłoszone potrzeby naszych podopiecznych i nikogo nie 
pozostawiamy bez wsparcia. Współpracujemy także 
z innymi organizacjami pozarządowymi jak np. ze 
Stowarzyszeniem Pomocy Osobom z Autyzmem 
w Częstochowie, dzięki czemu dwoje z naszych 
podopiecznych bierze udział w programie „Asystent 
osobisty osoby z niepełnosprawnościami”  – podkreśla 
zarząd stowarzyszenia, dodając, że jak co roku organizuje 
też akcję mikołajkową wraz z paczkami świątecznymi dla 
podopiecznych. 

- Działania stowarzyszenia w roku 2021, z uwagi na 
pandemię COVID-19, zostały nieco zmniejszone - w trosce 
o zdrowie i życie naszych podopiecznych, czyli osób 
z niepełnosprawnościami. Z uwagi na stan zdrowia są one 
szczególnie narażone na zakażenie koronawirusem. 
Mamy nadzieję, że rok 2022 pozwoli nam działać w pełni 
i rozwinąć skrzydła pomocy na wielu płaszczyznach – 
podsumowuje. (Stowarzyszenie „Dar Serca”, PW)

 W podejmowanych inicjatywach wspierają 
stowarzyszenie wolontariusze, których pomoc jest 
nieoceniona. Poświęcają oni swój czas, energię 
i  umiejętności,  aby pomagać i wspierać osoby 
z niepełnosprawnościami. 

 W  G m i n n y m  O ś r o d k u  K u l t u r y 

zaprezentowano oryginalne obrazy mieszkanki 

Rudnik Anny Błaszczyk, wykonane haftem 

krzyżykowym. 

 Pasja pani Anny do wyszywania zrodziła się już 

ponad 40 lat temu, ale jak mówi autorka, gdy  

„wszystkich najbliższych obdarowała swymi wytworami, 

a do tego doszły codzienne zajęcia i rodzina”, porzuciła 

zajmowanie się haftem. Powróciła jednak do swych 

zainteresowań i od 15 lat znów wyszywa - aby się 

zrelaksować, odpocząć. To bardzo pracochłonna pasja. 

Wykonanie jednego obrazu zajmuje zwykle 3–4 

miesiące,  w zależności  od rozmiarów płótna 

i poświęconego mu czasu, np. wizerunek Matki Boskiej 

Częstochowskiej zajął jej 4 miesiące intensywnej pracy, 

 

 Wyszywa wszystko, co się jej spodoba: od 

motywów sakralnych, przez krajobrazy, martwą naturę, 

po portrety, a nawet kartki okolicznościowe. Pani Ania 

wystawiała już swoje obrazy „nicią malowane” zarówno 

w naszym GOK-u, jak i Spółdzielni Mieszkaniowej 

w Częstochowie czy Bibliotece Głównej w Częstochowie. 

 W a r t o  b y ł o  o b e j r z e ć  p r ó b k ę  p r a c 

prezentowanych w holu GOK-u, ale to nie koniec.

ale potrzebowała aż 40 kolorów nici. 

 - Wystawę prezentującą także inne formy, np. 

narzuty czy poduszki wyszywane przez panią Annę 

Błaszczyk, zaplanowano na wiosnę w sali widowiskowej. 

Już teraz serdecznie zapraszam do obejrzenia – zachęca 

dyrektor GOK Jolanta Brzozowska-Ciura. (GOK)

Wystawa haftowanych obrazów  
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 - Już od pierwszych dni stycznia 2021 r., dbając 

o nasze zdrowie i przestrzegając wytycznych ws. pandemii 

koronawirusa w Polsce, rozpoczęliśmy zajęcia 

plastyczno–manualne oraz ruchowo–gimnastyczne. 

W pierwszych miesiącach 2021 roku aplikowaliśmy 

o środki z Urzędu Gminy Rędziny na dofinansowanie do 

naszych działań. Otrzymaliśmy wsparcie w kilku 

zakresach – przypomina zarząd stowarzyszenia.

 W ramach działania „Upowszechnianie kultury 

fizycznej i sportu w gminie Rędziny” udało się pozyskać 

dofinansowanie od gminy w celu kontynuowania 

treningów paraolimpijskiej dyscypliny sportowej Boccia , 

uczestniczenia w międzynarodowych zawodach Bocci 

oraz zadbania o ogólną kulturę fizyczną wśród 

podopiecznych. 

Trenują i jeżdżą na zawody w dyscyplinie Boccia

 Ponieważ jego działalność finansowana jest 

w całości z pomocy osób prywatnych i firm, a także 

pomocy samorządu gminnego, akcja 1% jest dla członków 

„Daru Serca” niezwykle ważna. 

 Dzięki dotacji z urzędu gminy, ćwiczenia 

organizowane są raz w tygodniu, zarówno na świeżym 

powietrzu, jak i w sali sportowej. W tym roku 

stowarzyszenie korzystało w tym celu z obiektów: Orlik, 

Gminna Hala Sportowa w Rędzinach, siłownie zewnętrzne 

w Rudnikach i Kościelcu oraz sala gimnastyczna Zespołu 

Szkolno- Przedszkolnego im. Jana Pawła II w Rudnikach. 

 We wrześniu 2021 r. reprezentanci „Daru Serca” 

wzięli udział w Międzynarodowym Turnieju Boccia 

Prometeus CUP 2021 w Konopiskach, gdzie mieli 

możliwość sprawdzenia swoich umiejętności oraz 

rywalizowania z najlepszymi zawodnikami Bocci w kraju. 

 Z powodu pandemii COVID-19 Stowarzyszenie 

Rodzin i Przyjaciół Osób Niepełnosprawnych „Dar 

Serca” w Rędzinach nie mogła do końca rozwinąć 

skrzydeł, ale i tak, jak co roku, zorganizowało liczne 

zajęcia z myślą o swoich podopiecznych.

 Stowarzyszenie prowadzi szeroko pojętą 

działalność na rzecz wsparcia, aktywizacji i rozwoju osób 

z niepełnosprawnościami oraz ich rodzin i bliskich. 

Działalnością obejmuje także społeczność lokalną w celu 

edukacji i szerzenia świadomości na rzecz osób 

z niepełnosprawnościami. 

 Rok 2021 stowarzyszenie rozpoczęło od 

stworzenia rocznych planów działalności i możliwości ich 

realizacji. Wraz z początkiem roku promowało akcję 

„Przekaż 1% Podatku” na rzecz „Daru Serca” w Rędzinach 

(od 15 stycznia 2010 roku stowarzyszenie ma status 

organizacji pożytku publicznego). 

Pracowite miesiące „Daru Serca”, mimo pandemii
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 - W ramach zadania publicznego „Wspieranie 
inicjatyw na rzecz osób niepełnosprawnych i starszych 
znajdujących się w trudnej sytuacji życiowej” prowadzimy 
zajęcia plastyczno-manualne oraz kulinarne dzięki czemu 
nasi podopieczni mogą rozwijać swoje pasje i zdolności 
oraz miło spędzać czas. Spotykamy się co tydzień, aby 
gotować pyszne i zdrowe dania oraz napoje, uczyć się 
sztuki kulinarnej i zasad zdrowego żywienia – informuje 
stowarzyszenie. 

 W zakresie turystyki stowarzyszenie pozyskało 
dofinansowanie z Urzędu Gminy Rędziny w ramach 
zadania publicznego „Organizacja wypoczynku 
wyjazdowego dzieci i młodzieży w wieku szkolnym, 
zamieszkałej na terenie gminy Rędziny”. Pozwolio ono na 
organizację wycieczki po województwie opolskim, 
obejmującej m.in. zwiedzanie zamku w Mosznej, 
podziwianie dzikich zwierząt w opolskim ZOO, czy 
zwiedzanie samej stolicy polskiej piosenki, czyli Opola.

Zajęcia plastyczno-manualne i kulinarne

Działania na wielu płaszczyznach

 Również raz w tygodniu „Dar Serca” zaprasza 
swoich podopiecznych na prowadzone w ramach 
wolontariatu zajęcia plastyczno-manualne, gdzie nie tylko 
mają okazję tworzyć własnoręcznie piękne ozdoby, ale 
także poznawać aktualne święta, uczyć się o porach roku 
i otaczającej nas rzeczywistości.

- Wspieramy także naszych podopiecznych pomocą 
skierowaną bezpośrednio do konkretnych osób. 
Dofinansowujemy rehabilitację, sprzęt ortopedyczny, 
pomagamy w remontach czy też udzielamy, jakże 
istotnego wsparcia emocjonalnego w trudnych 
momentach życiowych. Odpowiadamy na wszystkie 
zgłoszone potrzeby naszych podopiecznych i nikogo nie 
pozostawiamy bez wsparcia. Współpracujemy także 
z innymi organizacjami pozarządowymi jak np. ze 
Stowarzyszeniem Pomocy Osobom z Autyzmem 
w Częstochowie, dzięki czemu dwoje z naszych 
podopiecznych bierze udział w programie „Asystent 
osobisty osoby z niepełnosprawnościami”  – podkreśla 
zarząd stowarzyszenia, dodając, że jak co roku organizuje 
też akcję mikołajkową wraz z paczkami świątecznymi dla 
podopiecznych. 

- Działania stowarzyszenia w roku 2021, z uwagi na 
pandemię COVID-19, zostały nieco zmniejszone - w trosce 
o zdrowie i życie naszych podopiecznych, czyli osób 
z niepełnosprawnościami. Z uwagi na stan zdrowia są one 
szczególnie narażone na zakażenie koronawirusem. 
Mamy nadzieję, że rok 2022 pozwoli nam działać w pełni 
i rozwinąć skrzydła pomocy na wielu płaszczyznach – 
podsumowuje. (Stowarzyszenie „Dar Serca”, PW)

 W podejmowanych inicjatywach wspierają 
stowarzyszenie wolontariusze, których pomoc jest 
nieoceniona. Poświęcają oni swój czas, energię 
i  umiejętności,  aby pomagać i wspierać osoby 
z niepełnosprawnościami. 

 W  G m i n n y m  O ś r o d k u  K u l t u r y 

zaprezentowano oryginalne obrazy mieszkanki 

Rudnik Anny Błaszczyk, wykonane haftem 

krzyżykowym. 

 Pasja pani Anny do wyszywania zrodziła się już 

ponad 40 lat temu, ale jak mówi autorka, gdy  

„wszystkich najbliższych obdarowała swymi wytworami, 

a do tego doszły codzienne zajęcia i rodzina”, porzuciła 

zajmowanie się haftem. Powróciła jednak do swych 

zainteresowań i od 15 lat znów wyszywa - aby się 

zrelaksować, odpocząć. To bardzo pracochłonna pasja. 

Wykonanie jednego obrazu zajmuje zwykle 3–4 

miesiące,  w zależności  od rozmiarów płótna 

i poświęconego mu czasu, np. wizerunek Matki Boskiej 

Częstochowskiej zajął jej 4 miesiące intensywnej pracy, 

 

 Wyszywa wszystko, co się jej spodoba: od 

motywów sakralnych, przez krajobrazy, martwą naturę, 

po portrety, a nawet kartki okolicznościowe. Pani Ania 

wystawiała już swoje obrazy „nicią malowane” zarówno 

w naszym GOK-u, jak i Spółdzielni Mieszkaniowej 

w Częstochowie czy Bibliotece Głównej w Częstochowie. 

 W a r t o  b y ł o  o b e j r z e ć  p r ó b k ę  p r a c 

prezentowanych w holu GOK-u, ale to nie koniec.

ale potrzebowała aż 40 kolorów nici. 

 - Wystawę prezentującą także inne formy, np. 

narzuty czy poduszki wyszywane przez panią Annę 

Błaszczyk, zaplanowano na wiosnę w sali widowiskowej. 

Już teraz serdecznie zapraszam do obejrzenia – zachęca 

dyrektor GOK Jolanta Brzozowska-Ciura. (GOK)

Wystawa haftowanych obrazów  
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Rędzińska orkiestra podsumowuje 2021 rok

Cenne wsparcie ze strony gminy

Po wakacyjnej przerwie orkiestra mocno 
zaakcentowała swoją obecność podczas koncertów 
z okazji Gminnych Dożynek w Kościelcu oraz Festynu 
Rodzinnego przy współpracy z Zespołem Szkolno- 
Przedszkolnym nr 1 w Rędzinach. 

Zarząd podkreśla,  że organizacja zajęć 
indywidualnych, prób obu orkiestr oraz całej 
infrastruktury muzycznej i administracyjnej dla tak wielu 
osób nie byłaby możliwa, gdyby nie wsparcie ze strony 
gminy Rędziny dla zadania pn. „Orkiestra Dęta Rędziny - 
funkcjonowanie i rozwój zespołu”. Mowa m.in. 
o dofinansowaniu w kwocie 70 tys. zł pozyskane 
w ramach konkursu ofert z zakresu upowszechniania 
kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 
narodowego. 

 - Wyjazd miał charakter rekreacyjny, ale także jak 
przystało na muzyków warsztatowy. Podsumowaniem 
zmagań warsztatowych był  wspólny koncert 
z Młodzieżową Orkiestrą Dętą z Wkoszczowy pod 
kierownictwem Michała Dudkiewicza. Dodatkową 
atrakcją pobytu była możliwość zwiedzenia pobliskiego 
muzeum I wojny światowej. Wypoczynek odbył się przy 
wsparciu finansowym z dotacji udzielonych przez gminę 
Rędziny oraz powiat częstochowski – informuje Zarząd 
Stowarzyszenie Orkiestra Dęta Rędziny.

- Dla naszych młodych muzyków trwający rok 
jeszcze nie dobiegł końca. Całkiem niedawno, orkiestra 
miała okazję uświetnić obchody Święta Niepodległości 
w miejscowości Mstów oraz Złote Gody, czyli jubileusze 
50-lecia pożycia małżeńskiego mieszkańców gminy 
Rędziny. Wkrótce też, spotkamy się z naszymi 
słuchaczami na tradycyjnym kiermaszu podczas 
rędzińskich Stołów Bożonarodzeniowych – zaznacza 
zarząd, serdecznie zapraszając od udziału w tym 
wydarzeniu. (Zarząd Stowarzyszenia Orkiestra Dęta 
Rędziny) 

Dodatkowo, stowarzyszenie zostało wsparte 
przez rędzińskie sołectwa (Rędziny Wyrazów, Rędziny 
Kolonia. Konin) w kwocie 14 158,55 zł oraz Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
kwotą 3 tys. zł. 
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Z początkiem nowego roku po raz pierwszy 
w swojej historii stowarzyszenie wydało kalendarz na 
rok 2021, który stał się również formą wsparcia dla 
Orkiestry Dętej Rędziny oraz zespołu Nadęci Agenci 
z  R ę d z i n .  C z ł o n kow i e  o b u  z e s p o ł ów  d ę t y c h 
zaprezentowali swoje talenty i umiejętności podczas 
koncertowych popisów poszczególnych sekcj i 
instrumentów dętych i perkusyjnych. 

Na przełomie lutego i marca w siedzibie 
stowarzyszenia odbyty się następujące recitale: sekcji 
fletów poprzecznych pod kier. Mileny Szczukieckiej, 
sekcji saksofonów pod kier. Wojciecha Pompki oraz 
Krzysztofa Gajowniczka, sekcji trąbek pod kier. Piotra 
Pompki, sekcji puzonów i tenorhomów pod kier. 
Stanisława Pietrzika. sekcji perkusji pod kier. Roberta 
Mikołajczyka oraz sekcji klarnetów pod kier. Krzysztofa 
Gajowniczka. Relacje ze wszystkich powyższych 
wydarzeń w postaci krótkich filmów video zostały 
opubl ikowane w mediach społecznościowych 
(Facebook) na profilu Orkiestra Dęta Rędziny. 

Odmrażanie kultury i pierwsze inicjatywy 
koncertowe 

Powszechny dostęp do szczepień oraz wygaszanie 
kolejnej fali koronawirusa sprawiły, iż doszły do skutku 
lokalne inicjatywy o charakterze kulturalnym i religijnym 
na terenie naszego regionu. 

Rok 2021 był dla Stowarzyszenia Orkiestra 
Dęta Rędziny trudnym czasem wciąż trwającej 
pandemii COVID-19 i związanych z nią ograniczeń 
działań kulturalnych. Ale orkiestra z pewnością nie 
próżnowała, ćwicząc i występując oficjalnie kiedy 
i tam gdzie tylko było to możliwe. 

Pod koniec sierpnia dzieci i młodzież z terenu 
gminy Rędziny oraz powiatu częstochowskiego mieli 
okazję uczestniczyć w wyjeździe do nadmorskiej 
mie jscowośc i  Międzywodz ie  (gm.  Dz iwnów) . 
Organizatorem wypoczynku był Związek Harcerstwa 
Polskiego Hufiec Szczekocińsko-Moszczowski, który 
dysponuje bazą noclegową dla swoich gości. 

-  W czerwcu mieliśmy okazję uświetnić 
uroczystość Bożego Ciała w Parafii Rzymskokatolickiej 
pw. Podwyższenia Krzyża Świętego w Koninie. W tym 
samym miesiącu zostaliśmy zaproszeni do Parafii 
Rzymskokatolickiej św. Jadwigi Śląskiej w Częstochowie, 
aby uczcić 80. urodziny i 55. rocznicę kapłaństwa ks. 
Generała Stanisława Rospondka. Chcąc przedłużyć 
możliwość wspólnego muzykowania kończącego się 
sezonu artystycznego, wspólnymi siłami, przy wsparciu 
dyrekcji Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 
w Rędzinach, zorganizowaliśmy weekendowe warsztaty 
muzyczne, połączone z popołudniową rekreacją 
w postaci spływu kajakowego – wymienia zarząd 
stowarzyszenia.

Wypoczynek nad Bałtykiem 

 W  t y m  r o k u  M i k o ł a j  p r z y b y ł  d o 

Gminnego Ośrodka Kultury w Rędzinach już 

3  g r u d n i a .  A b y  s p e ł n i ć  z a r ó w n o 

oczekiwania dzieci,  jak i  te wynikające z 

l i m i t ó w  m i e j s c ,  o d b y ł y  s i ę  d w a 

mikołajkowe spektakle.  

 P o  s p e k t a k l u   by ł  c z a s  n a  w s p ó l n e 

zdjęcia z  Mikołajem, który zgodnie z  tradycją 

obdarował przybyłych drobnymi upominkami.  

P a n i  d y re k t o r  G O K - u  J o l a n t a  B r z o z ow s k a -

C i u r a  d z i ę k u j e  p o m o c n i k o m  Ś w i ę t e g o 

Miko ła ja ,   dz ięk i  k tórym mamy moż l iwość 

o fi a r o w a n i a  p a c z e k  u c z e s t n i k o m 

m i k o ł a j k o w e g o  s p o t k a n i a .  S e r d e c z n e 

p o d z i ę k o w a n i a  k i e r u j e  d o  I r e n e u s z a 

i  Zbigniewa Topolskich (hurtownia owoców),  

firm Cemex i  Solo-Kolos,  za to,  że co roku mają 

o t w a r t e  s e r c a ,  p o d t r z y m u j ą  i  w s p i e r a j ą 

mikołajkowa tradycję.

 Organizatorem corocznego spotkania 

był  GOK w Rędzinach,  w którym to reżyser 

 W  g o d z i n a c h  d o p o ł u d n i ow y c h  b a j kę 

o b e j r z e l i  u c z n i o w i e  k l a s  I - I I I  z e  S z k o ł y 

P o d s t a w ow e j  w  R u d n i k a c h .  N a t o m i a s t  p o 

p o ł u d n i u  n a j m ł o d s i  w i d z o w i e  i  i c h 

o p i e k u n o w i e  z  z a p a r t y m  t c h e m ,  c z a s a m i 

s a l w a m i  ś m i e c h u ,  ś l e d z i l i  p e r y p e t i e 

N i e w i d z i a l n e g o  K s i ę c i a .  P r z e d s t a w i e n i e 

w c i ą g a ł o  d o  w s p ó l n y c h  c z a r ó w,  ś p i e w ó w 

i  integracj i  z  publ icznością.  

s p e k t a k l u  B o g d a n  W ą c h a ł a  p r o w a d z i  

s p o t k a n i a  g r u p y  t e a t r a l n e j  „ 5 x  l e p s i ” .  

Wszystkich chętnych do spróbowania swych 

s i ł  i  u d z i a ł u  w  p r z e d s t a w i e n i u  o d  k u l i s ,  

zapraszamy w p iątkowe popołudnia  (próby 

odbywają s ię dwa razy w miesiącu w godz.  

18.00-  20.00) .  Kontakt z  GOK-iem 34 327 99 98 

– zapraszamy. (GOK)

Mikołajki w Gminnym Ośrodku Kultury

Tomek Wędrowniczek w gminie Rędziny

 Podczas spotkania z wójtem naszej gminy 

Pawłem Militowskim opowiadał o swoim hobby, 

pokazywał sporządzone przez siebie kroniki ze 

zdjęciami, a także suweniry otrzymane z innych 

miejscowości. Cieszymy się, że panu Tomkowi podobała 

się nasza gmina i raz jeszcze zdecydował się ją 

odwiedzić. (KŻ)

 1 grudnia ponownie odwiedził naszą gminę pan 

Tomasz Pawłowski, znany jako Tomek Wędrowniczek. 

Już od 1990 roku hobbystycznie składa wizyty on wizyty 

samorządowym włodarzom i przedstawicielom 

administracji centralnej w terenie: wojewodom, 

marszałkom województw, starostom powiatowym, 

prezydentom miast, burmistrzom i wójtom.

W przedostatni weekend czerwca odbyły się stacjonarne warsztaty z udziałem 
członków Orkiestry Dętej Rędziny oraz zespołu Nadęci Agenci z Rędzin. 

Fot. Orkiestra Dęta Rędziny Facebook
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Rędzińska orkiestra podsumowuje 2021 rok

Cenne wsparcie ze strony gminy

Po wakacyjnej przerwie orkiestra mocno 
zaakcentowała swoją obecność podczas koncertów 
z okazji Gminnych Dożynek w Kościelcu oraz Festynu 
Rodzinnego przy współpracy z Zespołem Szkolno- 
Przedszkolnym nr 1 w Rędzinach. 

Zarząd podkreśla,  że organizacja zajęć 
indywidualnych, prób obu orkiestr oraz całej 
infrastruktury muzycznej i administracyjnej dla tak wielu 
osób nie byłaby możliwa, gdyby nie wsparcie ze strony 
gminy Rędziny dla zadania pn. „Orkiestra Dęta Rędziny - 
funkcjonowanie i rozwój zespołu”. Mowa m.in. 
o dofinansowaniu w kwocie 70 tys. zł pozyskane 
w ramach konkursu ofert z zakresu upowszechniania 
kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 
narodowego. 

 - Wyjazd miał charakter rekreacyjny, ale także jak 
przystało na muzyków warsztatowy. Podsumowaniem 
zmagań warsztatowych był  wspólny koncert 
z Młodzieżową Orkiestrą Dętą z Wkoszczowy pod 
kierownictwem Michała Dudkiewicza. Dodatkową 
atrakcją pobytu była możliwość zwiedzenia pobliskiego 
muzeum I wojny światowej. Wypoczynek odbył się przy 
wsparciu finansowym z dotacji udzielonych przez gminę 
Rędziny oraz powiat częstochowski – informuje Zarząd 
Stowarzyszenie Orkiestra Dęta Rędziny.

- Dla naszych młodych muzyków trwający rok 
jeszcze nie dobiegł końca. Całkiem niedawno, orkiestra 
miała okazję uświetnić obchody Święta Niepodległości 
w miejscowości Mstów oraz Złote Gody, czyli jubileusze 
50-lecia pożycia małżeńskiego mieszkańców gminy 
Rędziny. Wkrótce też, spotkamy się z naszymi 
słuchaczami na tradycyjnym kiermaszu podczas 
rędzińskich Stołów Bożonarodzeniowych – zaznacza 
zarząd, serdecznie zapraszając od udziału w tym 
wydarzeniu. (Zarząd Stowarzyszenia Orkiestra Dęta 
Rędziny) 

Dodatkowo, stowarzyszenie zostało wsparte 
przez rędzińskie sołectwa (Rędziny Wyrazów, Rędziny 
Kolonia. Konin) w kwocie 14 158,55 zł oraz Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
kwotą 3 tys. zł. 
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Z początkiem nowego roku po raz pierwszy 
w swojej historii stowarzyszenie wydało kalendarz na 
rok 2021, który stał się również formą wsparcia dla 
Orkiestry Dętej Rędziny oraz zespołu Nadęci Agenci 
z  R ę d z i n .  C z ł o n kow i e  o b u  z e s p o ł ów  d ę t y c h 
zaprezentowali swoje talenty i umiejętności podczas 
koncertowych popisów poszczególnych sekcj i 
instrumentów dętych i perkusyjnych. 

Na przełomie lutego i marca w siedzibie 
stowarzyszenia odbyty się następujące recitale: sekcji 
fletów poprzecznych pod kier. Mileny Szczukieckiej, 
sekcji saksofonów pod kier. Wojciecha Pompki oraz 
Krzysztofa Gajowniczka, sekcji trąbek pod kier. Piotra 
Pompki, sekcji puzonów i tenorhomów pod kier. 
Stanisława Pietrzika. sekcji perkusji pod kier. Roberta 
Mikołajczyka oraz sekcji klarnetów pod kier. Krzysztofa 
Gajowniczka. Relacje ze wszystkich powyższych 
wydarzeń w postaci krótkich filmów video zostały 
opubl ikowane w mediach społecznościowych 
(Facebook) na profilu Orkiestra Dęta Rędziny. 

Odmrażanie kultury i pierwsze inicjatywy 
koncertowe 

Powszechny dostęp do szczepień oraz wygaszanie 
kolejnej fali koronawirusa sprawiły, iż doszły do skutku 
lokalne inicjatywy o charakterze kulturalnym i religijnym 
na terenie naszego regionu. 

Rok 2021 był dla Stowarzyszenia Orkiestra 
Dęta Rędziny trudnym czasem wciąż trwającej 
pandemii COVID-19 i związanych z nią ograniczeń 
działań kulturalnych. Ale orkiestra z pewnością nie 
próżnowała, ćwicząc i występując oficjalnie kiedy 
i tam gdzie tylko było to możliwe. 

Pod koniec sierpnia dzieci i młodzież z terenu 
gminy Rędziny oraz powiatu częstochowskiego mieli 
okazję uczestniczyć w wyjeździe do nadmorskiej 
mie jscowośc i  Międzywodz ie  (gm.  Dz iwnów) . 
Organizatorem wypoczynku był Związek Harcerstwa 
Polskiego Hufiec Szczekocińsko-Moszczowski, który 
dysponuje bazą noclegową dla swoich gości. 

-  W czerwcu mieliśmy okazję uświetnić 
uroczystość Bożego Ciała w Parafii Rzymskokatolickiej 
pw. Podwyższenia Krzyża Świętego w Koninie. W tym 
samym miesiącu zostaliśmy zaproszeni do Parafii 
Rzymskokatolickiej św. Jadwigi Śląskiej w Częstochowie, 
aby uczcić 80. urodziny i 55. rocznicę kapłaństwa ks. 
Generała Stanisława Rospondka. Chcąc przedłużyć 
możliwość wspólnego muzykowania kończącego się 
sezonu artystycznego, wspólnymi siłami, przy wsparciu 
dyrekcji Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 
w Rędzinach, zorganizowaliśmy weekendowe warsztaty 
muzyczne, połączone z popołudniową rekreacją 
w postaci spływu kajakowego – wymienia zarząd 
stowarzyszenia.

Wypoczynek nad Bałtykiem 
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Siatkarze Corony Rudniki znów najlepsi w powiecie

 - Z roku na rok przybywa nam chętnych na te 

wyjazdy, które cieszą się dużą popularnością zarówno 

wśród dzieci, jak i rodziców – podsumowuje wiceprezes 

Kowalik. 

 Nie mogło także w tym roku zabraknąć 

turniejów Grand Prix w tenisie stołowym o Puchar Wójta 

Gminy Rędziny . Niestety ze względu na pandemię 

COVID-19 i brak możliwości organizacji zawodów 

w pierwszych miesiącach 2021 roku, kiedy hala 

sportowa była zamknięta dla sportowców amatorów, 

organizator tego cyklu Jarosław Krawczyk organizował 

zawody od października do 18 grudnia. Rywalizować 

można było w kilku kategoriach wiekowych - od 

najmłodszych żaczków, po seniorów. W zmaganiach 

brali udział liczna grupa zawodników, którzy zjeżdżali do 

Rędzin z terenu całego woj. śląskiego. (Corona Rudniki)

 - Przy okazji Zarząd klubu chciałby podziękować 

sponsorom – Cementowni Rudniki, Firmie Budowlanej 

Dziedzicki, Staroście Powiatu Częstochowskiego, KU AZS  

Politechniki Częstochowskiej oraz wspaniałym 

rodzicom, bez których nie moglibyśmy brać udziału 

w rozgrywkach w tym sezonie – podkreśl Mariusz 

Kowalik.

Duża zainteresowanie obozem i turniejami tenisa 

stołowego

 W 2021 r. klub kolejny już raz zorganizował obóz 

sportowy dla dzieci uczących się z terenu gminy Rędziny, 

która wsparła go na ten cel kwotą 9,7 tys. zł. Pozwoliło to 

uatrakcyjnić wyjazd dzieciom do Krościenka nad 

Dunajcem. 
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 Ostatnie miesiące były bardzo udane dla 

siatkarzy Corony Rudniki i jeśli utrzymają wysoką 

formę w kolejnych tygodniach, to na przełomie 

stycznia i lutego staną do walki o medalu mistrzostw 

naszego województwa. Klub z powodzeniem 

organizował w 2021 r. także turnieje tenisa 

stołowego oraz kolejny obóz sportowy, który cieszył 

się dużą popularnością.

 Klub Corona Rudniki otrzymał na 2021 r. dotację 

z Urzędu Gminy Rędziny wysokości 7 tys. zł, z czego 5 tys. 

zł zostało przeznaczone na szkolenie dzieci w piłce 

siatkowej, a 2 tys. zł na organizację turniejów tenisa 

stołowego.

 - Nasz klub otrzymuje małe wparcie finansowe 

z gminy w porównaniu do innych klubów dlatego 

prowadzi jedną drużynę siatkarzy w kategorii młodzika. 

Chłopcy są uczniami 8. klasy Szkoły Podstawowej 

w Rudnikach i  aktualnymi mistrzami powiatu 

częstochowskiego w piłce siatkowej. W maju obronili 

trzeci raz z rzędu ten tytuł, nie doznając żadnej porażki. 

Zresztą nie doznali jej już od 2018 roku – zwraca uwagę 

Mariusz Kowalik, zastępca prezesa klub i trener 

siatkówki.

 Na co dzień siatkarze trenują pod okiem trenera 

Mariusz Kowalika w Rudnikach i raz w tygodniu 

w Gminnej Hali Sportowej w Rędzinach,  gdzie również 

rozgrywają turnieje ligowe o mistrzostwo województwa 

śląskiego w kategorii młodzika. W sezonie 2020/21 zajęli 

16. miejsce (wygrali 10 meczy z 22 w całym sezonie). 

Siatkarze pną się coraz wyżej

 -We wrześniu z okazji 15. rocznicy powstania 

klubu w GHS  zorganizowaliśmy turniej o Puchar 

Starosty Powiatu Częstochowskiego. Nasza drużyna 

spisała się bardzo dobrze, zajmując 2. miejsce za Eco 

Team AZS Częstochowa (aktualni  mistrzowie 

województwa w kategorii młodzika). Turniejem tym 

młodzi siatkarze  rozpoczęli sezon 2021/22 , w którym na 

początek wygrali 7 z 8 rozegranych meczy i zajęli 1. 

miejsce w III lidze – wrzesień–listopad 2021r., awansując 

tym samym do II ligi – informuje zastępca prezesa.

 W rozegranych do tej pory meczach II ligi wygrali 

2 mecze i czekają na rozegranie kolejnych. Jeżeli zajmą 

jedno z trzech pierwszych miejsc, to na przełomie 

stycznia i lutego będą grać w I lidze i walczyć o medale 

mistrzostw województwa śląskiego. 

i odśpiewaniem hymnu narodowego. Następnie dyrektor 

ZSP w Kościelcu Małgorzata Hutny przywitała wszystkich 

zaproszonych gości, przypomniała istotę tego święta 

i oddała głos uczniom, którzy przenieśli publiczność 

w podróż do przeszłości, opowiadając o heroicznej 

postawie naszych rodaków. Poruszające przemowy, pełne 

cierpienia utwory liryczne, niosące nadzieję pieśni i 

w końcu przepełnione emocjami inscenizacje wywołały 

wzruszenie  wśród widowni .   Magia  występu 

przypomniała nam, jak wiele wycierpiała nasza ojczyzna, 

ilu ludzi oddało za nią życie, ile krwi przelano, byśmy dziś 

żyli w wolnym kraju.

 Po występie artystycznym uczniów na scenie 

pojawił się Zespół Śpiewaczy Kościelanki, który dał 

koncert pieśni patriotycznych. Uroczyste spotkanie 

zakończył swoją przemową wójt Paweł Militowski, który, 

nie kryjąc wzruszenia, podziękował wszystkim mającym 

swój udział w przygotowaniu spektaklu. (ZSP Kościelec)

 Optymistyczny akcent kończący przedstawienie, 

podczas którego uczniowie, trzymając barwy narodowe 

w dłoniach, wspólnie odśpiewali „Wolność kocham 

i rozumiem, Wolności oddać nie umiem”, skłonił do 

refleksji i pokazał, że wolność nie jest nam dana na 

zawsze. Nieustannie musimy o nią dbać, pielęgnując 

również pamięć o bohaterstwie i odwadze naszych 

przodków, bo jak mówił Józef Piłsudski:

 „Naród, który nie szanuje swej przeszłości, nie 

zasługuje na szacunek teraźniejszości i nie ma prawa do 

przyszłości”.

Gminne obchody Narodowego Święta Niepodległości

 W tym roku organizatorami Gminnych 

Obchodów Święta Niepodległości wraz z wójtem 

gminy Rędziny Pawłem Militowskim był Zespół  Uroczystość rozpoczęła się wprowadzeniem 

pocztów sztandarowych wszystkich szkół w naszej gminie 

Szkolno-Przedszkolny w Kościelcu.
 

Fot. Corona Rudniki

Nasadzenia drzew w naszej gminie

 W sąsiedztwie Gminnej Oczyszczalni Ścieków 

w Karolinie nasadzono w tym roku łącznie 120 sztuk 

drzew. To 50 sztuk lipy drobnolistnej i 70 sztuk świerku 

pospolitego. Na lipy zdecydowano się m.in. z uwag na 

fakt, że są to drzewa miododajne. Dzięki temu pszczoły 

będą miały pokarm i będą mogły zapylać rośliny na 

większych terenach naszej gminy. Z kolei nasiona 

świerku stanowią istotne źródło pożywienia wielu 

ptaków oraz mniejszych zwierząt leśnych m.in. 

dzięciołów, wiewiórek, czy ryjówek, co pozytywnie 

wpływa na rozwój przyrody. (KŻ)
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stołowego

 W 2021 r. klub kolejny już raz zorganizował obóz 

sportowy dla dzieci uczących się z terenu gminy Rędziny, 

która wsparła go na ten cel kwotą 9,7 tys. zł. Pozwoliło to 

uatrakcyjnić wyjazd dzieciom do Krościenka nad 

Dunajcem. 
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 Ostatnie miesiące były bardzo udane dla 

siatkarzy Corony Rudniki i jeśli utrzymają wysoką 

formę w kolejnych tygodniach, to na przełomie 

stycznia i lutego staną do walki o medalu mistrzostw 

naszego województwa. Klub z powodzeniem 

organizował w 2021 r. także turnieje tenisa 

stołowego oraz kolejny obóz sportowy, który cieszył 

się dużą popularnością.

 Klub Corona Rudniki otrzymał na 2021 r. dotację 

z Urzędu Gminy Rędziny wysokości 7 tys. zł, z czego 5 tys. 

zł zostało przeznaczone na szkolenie dzieci w piłce 

siatkowej, a 2 tys. zł na organizację turniejów tenisa 

stołowego.

 - Nasz klub otrzymuje małe wparcie finansowe 

z gminy w porównaniu do innych klubów dlatego 

prowadzi jedną drużynę siatkarzy w kategorii młodzika. 

Chłopcy są uczniami 8. klasy Szkoły Podstawowej 

w Rudnikach i  aktualnymi mistrzami powiatu 

częstochowskiego w piłce siatkowej. W maju obronili 

trzeci raz z rzędu ten tytuł, nie doznając żadnej porażki. 

Zresztą nie doznali jej już od 2018 roku – zwraca uwagę 

Mariusz Kowalik, zastępca prezesa klub i trener 

siatkówki.

 Na co dzień siatkarze trenują pod okiem trenera 

Mariusz Kowalika w Rudnikach i raz w tygodniu 

w Gminnej Hali Sportowej w Rędzinach,  gdzie również 

rozgrywają turnieje ligowe o mistrzostwo województwa 

śląskiego w kategorii młodzika. W sezonie 2020/21 zajęli 

16. miejsce (wygrali 10 meczy z 22 w całym sezonie). 

Siatkarze pną się coraz wyżej

 -We wrześniu z okazji 15. rocznicy powstania 

klubu w GHS  zorganizowaliśmy turniej o Puchar 

Starosty Powiatu Częstochowskiego. Nasza drużyna 

spisała się bardzo dobrze, zajmując 2. miejsce za Eco 

Team AZS Częstochowa (aktualni  mistrzowie 

województwa w kategorii młodzika). Turniejem tym 

młodzi siatkarze  rozpoczęli sezon 2021/22 , w którym na 

początek wygrali 7 z 8 rozegranych meczy i zajęli 1. 

miejsce w III lidze – wrzesień–listopad 2021r., awansując 

tym samym do II ligi – informuje zastępca prezesa.

 W rozegranych do tej pory meczach II ligi wygrali 

2 mecze i czekają na rozegranie kolejnych. Jeżeli zajmą 

jedno z trzech pierwszych miejsc, to na przełomie 

stycznia i lutego będą grać w I lidze i walczyć o medale 

mistrzostw województwa śląskiego. 

i odśpiewaniem hymnu narodowego. Następnie dyrektor 

ZSP w Kościelcu Małgorzata Hutny przywitała wszystkich 

zaproszonych gości, przypomniała istotę tego święta 

i oddała głos uczniom, którzy przenieśli publiczność 

w podróż do przeszłości, opowiadając o heroicznej 

postawie naszych rodaków. Poruszające przemowy, pełne 

cierpienia utwory liryczne, niosące nadzieję pieśni i 

w końcu przepełnione emocjami inscenizacje wywołały 

wzruszenie  wśród widowni .   Magia  występu 

przypomniała nam, jak wiele wycierpiała nasza ojczyzna, 

ilu ludzi oddało za nią życie, ile krwi przelano, byśmy dziś 

żyli w wolnym kraju.

 Po występie artystycznym uczniów na scenie 

pojawił się Zespół Śpiewaczy Kościelanki, który dał 

koncert pieśni patriotycznych. Uroczyste spotkanie 

zakończył swoją przemową wójt Paweł Militowski, który, 

nie kryjąc wzruszenia, podziękował wszystkim mającym 

swój udział w przygotowaniu spektaklu. (ZSP Kościelec)

 Optymistyczny akcent kończący przedstawienie, 

podczas którego uczniowie, trzymając barwy narodowe 

w dłoniach, wspólnie odśpiewali „Wolność kocham 

i rozumiem, Wolności oddać nie umiem”, skłonił do 

refleksji i pokazał, że wolność nie jest nam dana na 

zawsze. Nieustannie musimy o nią dbać, pielęgnując 

również pamięć o bohaterstwie i odwadze naszych 

przodków, bo jak mówił Józef Piłsudski:

 „Naród, który nie szanuje swej przeszłości, nie 

zasługuje na szacunek teraźniejszości i nie ma prawa do 

przyszłości”.

Gminne obchody Narodowego Święta Niepodległości

 W tym roku organizatorami Gminnych 

Obchodów Święta Niepodległości wraz z wójtem 

gminy Rędziny Pawłem Militowskim był Zespół  Uroczystość rozpoczęła się wprowadzeniem 

pocztów sztandarowych wszystkich szkół w naszej gminie 

Szkolno-Przedszkolny w Kościelcu.
 

Fot. Corona Rudniki

Nasadzenia drzew w naszej gminie

 W sąsiedztwie Gminnej Oczyszczalni Ścieków 

w Karolinie nasadzono w tym roku łącznie 120 sztuk 

drzew. To 50 sztuk lipy drobnolistnej i 70 sztuk świerku 

pospolitego. Na lipy zdecydowano się m.in. z uwag na 

fakt, że są to drzewa miododajne. Dzięki temu pszczoły 

będą miały pokarm i będą mogły zapylać rośliny na 

większych terenach naszej gminy. Z kolei nasiona 

świerku stanowią istotne źródło pożywienia wielu 

ptaków oraz mniejszych zwierząt leśnych m.in. 

dzięciołów, wiewiórek, czy ryjówek, co pozytywnie 

wpływa na rozwój przyrody. (KŻ)
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Niezwykłe ozdoby w gminnym ośrodku 

betoniarka i cementowóz. 
 Najciekawsze wśród butów i ubrań to kask 
hokeisty, damska elegancka szpilka, baletki, łyżwy…. 
zapowiedzią przyszłych wystaw jest fragment kolekcji 
szytych ozdób tekstylnych, bogato zdobionych haftami, 
koralikami, cekinami i kamykami, wystawionych 
w gablocie na ścianie, koło biblioteki. Ozdoby te pochodzą 
z Indii. Eksponaty zmieniają się co roku i nie powtarzają na 
kolejnych wystawach. Zachęcamy więc, by je podziwiać 
póki jeszcze są – wystawa dostępna  w GOK-u do końca 
stycznia 2022r. (GOK)

Strona 2Strona 27

 Wśród zgromadzonych tematycznie w gablotach 
ozdób możemy znaleźć nietypowe jeśli chodzi o tematykę 
świąteczną, m.in. trzewiczki i pantofelki. Szklane okazy 
zostały wystawione w pięciu grupach tematycznych: zima 
i Boże Narodzenie, maski karnawałowe, zabawki 
i postacie z bajek, pojazdy, buty i ubrania. 

 Wśród zabawek i bajek dzieci mogą znaleźć 
Krecika, złotą rybkę, Dziadka do orzechów, Tygryska, 
Kłapołuchego, kapitana piratów, bohaterów z Krainy Oz 
(Lew, Strach na Wróble i Blaszany Człowiek). Wśród 
pojazdów zaparkowały auta osobowe, traktory, motory, 
lokomotywa, amerykańska przyczepa kempingowa, 
wózek dziecięcy i 2 pojazdy ciężarowe Firmy Cemex – 

 Przyzwyczailiśmy się już do podziwiania 
pięknych ozdób choinkowych prezentowanych na 
świątecznej wystawie w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Rędzinach. W tym roku GOK zaprasza do obejrzenia 
unikalnej kolekcji szklanych bombek formowanych 
udostępnianych dzięki uprzejmości mieszkanki 
naszej gminy pani Bożeny Miłoś. 

 Wzorem lat poprzednich także i w tym roku nasza 
gmina wzięła udział w akcji organizowanej przez Towarzystwo 
Patriotyczne „Kresy”. 10 grudnia wójt Paweł Militowski 
uczestniczył w podsumowaniu tej akcji charytatywnej. 
 Co roku zgromadzone w ramach zbiórki „Pomagamy 
Polakom mieszkającym na Kresach” dary trafią na Wileńszczyznę, 
Ukrainę i Białoruś. Organizatorem akcji charytatywnej 
i patriotycznej zarazem jest ks. Ryszard Umański oraz Towarzystwo 
Patriotyczne „Kresy” w Częstochowie.
 Zebrane w tym roku z pomocą mieszkańców naszej 
gminy dary, zostały przekazane bezpośrednio dla dzieci w  Wilnie 
i  dla Polaków w gminach polskich. Trafiło do nich 3 tys. paczek 
i palety z artykułami żywnościowymi. We Lwowskiej Katedrze 
i okolicznych miejscowościach na Ukrainie przekazano 1300 sztuk 
paczek dla dzieci i palety z art. żywnościowymi. Na Białoruś 
pojechało z kolei 700 paczek dla dzieci.

 Z tego miejsca pragniemy ponownie serdecznie 
podziękować firmom z terenu naszej małej ojczyzny, które włączyły 
się w tę akcję: m.in. PPH Sigma II, Golimak z Kościelca, URMIK oraz 
Inżynieria Paweł Jędrysik. W akcji tradycyjnie wzięły też udział zespoły 
szkolno-przedszkolne, dla których organem prowadzącym jest 
gmina Rędziny. (KŻ, PW)

 - Mamy nadzieję, że sprawiły naszym rodakom radość 
i liczy, że w przyszłym roku uda się zebrać jeszcze więcej – mówi 
Paweł Militowski. 

Ponownie pomogliśmy naszym rodakom na kresach

 Nagrody co roku przyznawane są z okazji Dnia 
Ziemi, za działalność na rzecz ochrony środowiska. 
W ostatniej edycji zgłoszenia rozpatrywano 

Wojewódzki  Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach ogłosił wyniki 
tegorocznej edycji konkursu „Zielone czeki”. Jednym z 
laureatów została gmina Rędziny, której przyznano 
statuetkę i czek na 10 tys. zł za wybudowanie Gminnej 
Oczyszczalni Ścieków. 

w czterech kategoriach: „Ekologiczna osobowość roku, 
Gmina przyjazna dla czystego powietrza”, „Inwestycja 
proekologiczna roku”, a także „Programy i akcje na rzecz 
ochrony przyrody oraz edukacji ekologicznej”. Ponadto 
Kapituła miała możliwość przyznania nagrody specjalnej.

 W  p r z y p a d k u  k a t e g o r i i  „ I n w e s t y c j a 
proekologiczna roku”, o statuetkę mogli starać się 
benefic jenc i  pomocy finansowej  z  WFOŚiGW 
w Katowicach, którzy w 2020 roku zakończyli realizację 

Złote Gody 2021

 Po oficjalnym powitaniu gości przez wójta Pawła 

Militowskiego oraz kierownik USC Annę Moroń-

Mielczarek, razem z Orkiestrą Dętą Rędziny odśpiewano 

„Sto lat” oraz wzniesiono toast za zdrowie jubilatów. 

Tradycyjnie, jak przy każdej uroczystości z okazji Złotych 

Godów, pary obchodzące jubileusz zostają odznaczone 

przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Medalem za 

 Jubilaci na początek wzięli udział w mszy świętej 

w kościele pw. Najświętszej Maryi Panny Nieustającej 

Pomocy w Rędzinach, odprawionej przez ks. proboszcza 

Pawła Kłosa, a następnie w Dworku Mariańskim 

w Mariance Rędzińskiej  odbyła się tradycyjna 

uroczystość organizowana przez Urząd Stanu 

Cywilnego. 

W tym roku uroczystość z okazji jubileuszu 50-lecia 

pożycia małżeńskiego, dla par z naszej gminy 

zorganizowano 12 listopada.

Gmina Rędziny z „Zielonym czekiem” za oczyszczalnię ścieków

 Uroczystość wręczenia statuetek odbyła się we 
wtorek 14 grudnia. W imieniu naszej gminy statuetkę 
i czek za oczyszczalnię ścieków odebrał sekretarz 
Agnieszka Olszewska. Wójt Paweł Militowski, który nie 
mógł być na miejscu, podziękował za to wyróżnienie za 
pośrednictwem nagrania video.

 Przypomnijmy, że budowa mechaniczno-
biologicznej oczyszczalni ścieków w Karolinie została 
sfinansowana w dużej mierze dzięki pożyczce z WFOŚiGW, 
a także unijnemu dofinansowaniu. Jej przepustowość – 
2000 m3/dobę – wystarczy do oczyszczenia ścieków z całej 
gminy, nawet kiedy będzie już w 100 procentach 
skanalizowana.

 – To bardzo duża i ważna dla naszej społeczności 
inwestycja, która została doceniona i zauważona przez 
kapitułę konkursu „Zielone czeki”, z czego jestem 
niezwykle dumny. Nasza gmina otrzymała statuetkę, 
wspomniany zielony czek na 10 tys. zł oraz dyplom – mówi 
wójt Paweł Militowski.

zadania dofinansowanego ze środków Funduszu. Urząd 
Gminy Rędziny zgłosił w tej kategorii docelową 
oczyszczalnię ścieków w Karolinie, która latem została 
uroczyście otwarta, choć funkcjonowała już w pełnym 
zakresie kilka miesięcy wcześniej.

Lista tegorocznych jubilatów:

 Do obejrzenia galerii zdjęć z uroczystości 

zapraszanym na naszą stronę internetową redziny.pl. 

(KŻ)

Długoletnie Pożycie Małżeńskie. W imieniu Prezydenta 

RP medale wręczył wójt Paweł Militowski. Jubilaci 

otrzymali również okolicznościowe dyplomy i upominki. 

Na zakończenie wystąpiła Orkiestra Dęta Rędziny, która 

zagrała dla gości wiązankę utworów okolicznościowych 

i patriotycznych. 

4.Stefania i Wojciech Krasińscy

9.Lidia i Józef Dębowieccy

5.Barbara i Stanisław Górscy

1.Jerzy i Zofia Laskowscy

3.Teresa i Władysław Kulesza

6.Halina i Ryszard Sołtysiak

7.Bożena i Aleksander Nowak

2.Stefania i Józef Wawrzak

8.Danuta i Ryszard Palacz

12.Lidia i Edward Małolepszy

16.Zofia i Aleksy Wychowaniec

17.Danuta i Roman Papadziuk

18.Genowefa i Sławomir Marek

14.Krystyna i Mieczysław Wrzalik

15.Grażyna i Jerzy Ratkowscy

11.Bożena i Marek Jarmuda

13.Zofia i Józef Bruzda

10.Teresa i Zdzisław Biecek
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Niezwykłe ozdoby w gminnym ośrodku 

betoniarka i cementowóz. 
 Najciekawsze wśród butów i ubrań to kask 
hokeisty, damska elegancka szpilka, baletki, łyżwy…. 
zapowiedzią przyszłych wystaw jest fragment kolekcji 
szytych ozdób tekstylnych, bogato zdobionych haftami, 
koralikami, cekinami i kamykami, wystawionych 
w gablocie na ścianie, koło biblioteki. Ozdoby te pochodzą 
z Indii. Eksponaty zmieniają się co roku i nie powtarzają na 
kolejnych wystawach. Zachęcamy więc, by je podziwiać 
póki jeszcze są – wystawa dostępna  w GOK-u do końca 
stycznia 2022r. (GOK)
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 Wśród zgromadzonych tematycznie w gablotach 
ozdób możemy znaleźć nietypowe jeśli chodzi o tematykę 
świąteczną, m.in. trzewiczki i pantofelki. Szklane okazy 
zostały wystawione w pięciu grupach tematycznych: zima 
i Boże Narodzenie, maski karnawałowe, zabawki 
i postacie z bajek, pojazdy, buty i ubrania. 

 Wśród zabawek i bajek dzieci mogą znaleźć 
Krecika, złotą rybkę, Dziadka do orzechów, Tygryska, 
Kłapołuchego, kapitana piratów, bohaterów z Krainy Oz 
(Lew, Strach na Wróble i Blaszany Człowiek). Wśród 
pojazdów zaparkowały auta osobowe, traktory, motory, 
lokomotywa, amerykańska przyczepa kempingowa, 
wózek dziecięcy i 2 pojazdy ciężarowe Firmy Cemex – 

 Przyzwyczailiśmy się już do podziwiania 
pięknych ozdób choinkowych prezentowanych na 
świątecznej wystawie w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Rędzinach. W tym roku GOK zaprasza do obejrzenia 
unikalnej kolekcji szklanych bombek formowanych 
udostępnianych dzięki uprzejmości mieszkanki 
naszej gminy pani Bożeny Miłoś. 

 Wzorem lat poprzednich także i w tym roku nasza 
gmina wzięła udział w akcji organizowanej przez Towarzystwo 
Patriotyczne „Kresy”. 10 grudnia wójt Paweł Militowski 
uczestniczył w podsumowaniu tej akcji charytatywnej. 
 Co roku zgromadzone w ramach zbiórki „Pomagamy 
Polakom mieszkającym na Kresach” dary trafią na Wileńszczyznę, 
Ukrainę i Białoruś. Organizatorem akcji charytatywnej 
i patriotycznej zarazem jest ks. Ryszard Umański oraz Towarzystwo 
Patriotyczne „Kresy” w Częstochowie.
 Zebrane w tym roku z pomocą mieszkańców naszej 
gminy dary, zostały przekazane bezpośrednio dla dzieci w  Wilnie 
i  dla Polaków w gminach polskich. Trafiło do nich 3 tys. paczek 
i palety z artykułami żywnościowymi. We Lwowskiej Katedrze 
i okolicznych miejscowościach na Ukrainie przekazano 1300 sztuk 
paczek dla dzieci i palety z art. żywnościowymi. Na Białoruś 
pojechało z kolei 700 paczek dla dzieci.

 Z tego miejsca pragniemy ponownie serdecznie 
podziękować firmom z terenu naszej małej ojczyzny, które włączyły 
się w tę akcję: m.in. PPH Sigma II, Golimak z Kościelca, URMIK oraz 
Inżynieria Paweł Jędrysik. W akcji tradycyjnie wzięły też udział zespoły 
szkolno-przedszkolne, dla których organem prowadzącym jest 
gmina Rędziny. (KŻ, PW)

 - Mamy nadzieję, że sprawiły naszym rodakom radość 
i liczy, że w przyszłym roku uda się zebrać jeszcze więcej – mówi 
Paweł Militowski. 

Ponownie pomogliśmy naszym rodakom na kresach

 Nagrody co roku przyznawane są z okazji Dnia 
Ziemi, za działalność na rzecz ochrony środowiska. 
W ostatniej edycji zgłoszenia rozpatrywano 

Wojewódzki  Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach ogłosił wyniki 
tegorocznej edycji konkursu „Zielone czeki”. Jednym z 
laureatów została gmina Rędziny, której przyznano 
statuetkę i czek na 10 tys. zł za wybudowanie Gminnej 
Oczyszczalni Ścieków. 

w czterech kategoriach: „Ekologiczna osobowość roku, 
Gmina przyjazna dla czystego powietrza”, „Inwestycja 
proekologiczna roku”, a także „Programy i akcje na rzecz 
ochrony przyrody oraz edukacji ekologicznej”. Ponadto 
Kapituła miała możliwość przyznania nagrody specjalnej.

 W  p r z y p a d k u  k a t e g o r i i  „ I n w e s t y c j a 
proekologiczna roku”, o statuetkę mogli starać się 
benefic jenc i  pomocy finansowej  z  WFOŚiGW 
w Katowicach, którzy w 2020 roku zakończyli realizację 

Złote Gody 2021

 Po oficjalnym powitaniu gości przez wójta Pawła 

Militowskiego oraz kierownik USC Annę Moroń-

Mielczarek, razem z Orkiestrą Dętą Rędziny odśpiewano 

„Sto lat” oraz wzniesiono toast za zdrowie jubilatów. 

Tradycyjnie, jak przy każdej uroczystości z okazji Złotych 

Godów, pary obchodzące jubileusz zostają odznaczone 

przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Medalem za 

 Jubilaci na początek wzięli udział w mszy świętej 

w kościele pw. Najświętszej Maryi Panny Nieustającej 

Pomocy w Rędzinach, odprawionej przez ks. proboszcza 

Pawła Kłosa, a następnie w Dworku Mariańskim 

w Mariance Rędzińskiej  odbyła się tradycyjna 

uroczystość organizowana przez Urząd Stanu 

Cywilnego. 

W tym roku uroczystość z okazji jubileuszu 50-lecia 

pożycia małżeńskiego, dla par z naszej gminy 

zorganizowano 12 listopada.

Gmina Rędziny z „Zielonym czekiem” za oczyszczalnię ścieków

 Uroczystość wręczenia statuetek odbyła się we 
wtorek 14 grudnia. W imieniu naszej gminy statuetkę 
i czek za oczyszczalnię ścieków odebrał sekretarz 
Agnieszka Olszewska. Wójt Paweł Militowski, który nie 
mógł być na miejscu, podziękował za to wyróżnienie za 
pośrednictwem nagrania video.

 Przypomnijmy, że budowa mechaniczno-
biologicznej oczyszczalni ścieków w Karolinie została 
sfinansowana w dużej mierze dzięki pożyczce z WFOŚiGW, 
a także unijnemu dofinansowaniu. Jej przepustowość – 
2000 m3/dobę – wystarczy do oczyszczenia ścieków z całej 
gminy, nawet kiedy będzie już w 100 procentach 
skanalizowana.

 – To bardzo duża i ważna dla naszej społeczności 
inwestycja, która została doceniona i zauważona przez 
kapitułę konkursu „Zielone czeki”, z czego jestem 
niezwykle dumny. Nasza gmina otrzymała statuetkę, 
wspomniany zielony czek na 10 tys. zł oraz dyplom – mówi 
wójt Paweł Militowski.

zadania dofinansowanego ze środków Funduszu. Urząd 
Gminy Rędziny zgłosił w tej kategorii docelową 
oczyszczalnię ścieków w Karolinie, która latem została 
uroczyście otwarta, choć funkcjonowała już w pełnym 
zakresie kilka miesięcy wcześniej.

Lista tegorocznych jubilatów:

 Do obejrzenia galerii zdjęć z uroczystości 

zapraszanym na naszą stronę internetową redziny.pl. 

(KŻ)

Długoletnie Pożycie Małżeńskie. W imieniu Prezydenta 

RP medale wręczył wójt Paweł Militowski. Jubilaci 

otrzymali również okolicznościowe dyplomy i upominki. 

Na zakończenie wystąpiła Orkiestra Dęta Rędziny, która 

zagrała dla gości wiązankę utworów okolicznościowych 

i patriotycznych. 

4.Stefania i Wojciech Krasińscy

9.Lidia i Józef Dębowieccy

5.Barbara i Stanisław Górscy

1.Jerzy i Zofia Laskowscy

3.Teresa i Władysław Kulesza

6.Halina i Ryszard Sołtysiak

7.Bożena i Aleksander Nowak

2.Stefania i Józef Wawrzak

8.Danuta i Ryszard Palacz

12.Lidia i Edward Małolepszy

16.Zofia i Aleksy Wychowaniec

17.Danuta i Roman Papadziuk

18.Genowefa i Sławomir Marek

14.Krystyna i Mieczysław Wrzalik

15.Grażyna i Jerzy Ratkowscy

11.Bożena i Marek Jarmuda

13.Zofia i Józef Bruzda

10.Teresa i Zdzisław Biecek
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Wyjątkowe koncerty na Walentynki i Dzień Kobiet

 
 Póki co w najbliższych miesiącach powstać ma 
sygnalizacja świetlna w obrębie skrzyżowania DK 91 z ul. 
Lipówka w Rudnikach z oświetleniem przejścia dla 
pieszych oraz wybudowane będzie połączenie 
chodników od ul. Lipówka oraz ul. Ogrodowej do 
istniejącego przejścia dla pieszych. (PW, KŻ)

drogi na drugą pieszym - GDDKiA wykonała sygnalizację 
świetlną w ciągu DK 91 na czterech skrzyżowaniach 
w Rędzinach oraz krzyżówce drogi krajowej z ulicami 
Dworcową i Kielecką w Rudnikach. Władze gminy nie 
ustają jednak w staraniach o lepsze zabezpieczenie 
także innych ruchliwych skrzyżowań m.in. z ul. Stalową 
w Rudnikach, gdzie wnioskują o wybudowanie ronda.

 Na  drodze krajowej nr 91 w Rędzinach – m.in. 
w pobliżu Urzędu Gminy Rędziny - wprowadzono  
nową organizację ruchu. Dzięki  temu jest 
bezpieczniej.

 Prace mające poprawić bezpieczeństwo trwały 
od sierpnia i zakończyły się pod koniec września. 
Realizowano je na zlecenie Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, czyli zarządcy DK 91. Na odcinku 
mierzącym około 2 kilometrów wyznaczono lewoskręty, 
przeniesiono przystanek GZK, a także wyznaczono nowe 
przejście dla pieszych, budując w osi jezdni azyl. Te 
zmiany wprowadzono w głównej mierze w okolicy 
Urzędu Gminy w Rędzinach. Na poprawionym odcinku 
obowiązuje ustawowa prędkość przejazdu w terenie 
zabudowanym, czyli 50 km/h. Również ze względów 
bezpieczeństwa – tak jak czyni się obecnie na całym 
świecie - zmniejszono szerokość jezdni z 10 do 7metrów.

 - Mam nadzieję, że działania podjęte przez 
GDDKiA pomogą uniknąć zdarzeń drogowych, jakie 
miały miejsce w ostatnim czasie w naszej gminie – mówi 
wójt gminy Rędziny Paweł Militowski. 

 Przypomnijmy, że jesienią 2018 r. – w celu 
uspokojenia ruchu i ułatwienia przejścia z jednej strony 

Nowa organizacja ruchu w Rędzinach


